

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

ကုသိုလ်ကောင်းမှု လှူငွေမြှင့်စွာပြု

စိတ်သည် မကောင်းမှုတွင် မွေ့လျော်တတ်သဖြင့် ကောင်းမှုပြုသောအခါ နှိုးနှေးတတ်ရကား မကောင်းမှုမှ စိတ်ကိုတားမြစ်၍ ကုသိုလ်ကောင်းမှုတို့ကို အချိန်မဆိုင်းဘဲ ဆောလျှင်စွာပြုလုပ်ရစေ။ ကောင်းမှုပြုလိုသော စိတ်ဆန္ဒပေါ်လာလျှင် အဆောတလျှင် ပြုလုပ်နိုင်ရန် ကြိုးစားရစေ။

ပါပဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၁၆)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ပထမဝါဆိုလဆန်း ၈ ရက်

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇွန် ၂၅ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့

အတွဲ (၆၂)၊ အမှတ်(၂၆၄)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်မည်။
- ၂။ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ပြည်သူလူထုဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အားလွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

(၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲနှင့် (၁၂) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ မသန်စွမ်းသူများ အားကစားပြိုင်ပွဲတို့တွင် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် တပ်မတော်သားအားကစားသမားများနှင့် အုပ်ချုပ်သူနည်းပြများအား ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၄

(၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲနှင့် (၁၂) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အားကစားပြိုင်ပွဲတို့တွင် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် တပ်မတော်သား အားကစားသမားများနှင့် အုပ်ချုပ်သူနည်းပြများအား ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားပြီး ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်များ ချီးမြှင့်ပေးအပ်သည်။

အဆိုပါ ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြီး (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူးကြီး (ကြည်း) ရှေ့ (လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေးနှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ရေ) နှင့် ဇနီး၊ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❖



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် (၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲ ခြင်းလုံး(ကွင်းသွင်း)(အသင်းလိုက်)ပြိုင်ပွဲ ၌ ရွတ်ဆိပ်ဆုနှင့် ဝိုက်ကျော်ခြင်း(အသင်းလိုက်)ပြိုင်ပွဲ၌ ငွေတံဆိပ်ဆုရရှိခဲ့သည့် ဒုတိယအရာခံဗိုလ် အောင်ဇော်အေး ဂုဏ်ထူးဆောင်လက်မှတ်နှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

Sky Cable Car ကို ဖွင့်လှစ်ပြီး ဖြစ်တဲ့အတွက် Sky Cable Car စီးနင်းရင်း ပြင်ဦးလွင် ပန်းဖြူတော် အိ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အလှများကို ကြည့်ရှု ခံစားနိုင်မိမိဖြစ်ပါသည်။

ပွဲကောက်ရေတံခွန် (B.E.FALLS) အပန်းဖြေစခန်း

ပြင်ဦးလွင် ပန်းဖြူတော်

အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ မူးယစ်အန္တရာယ်ကင်းစင်ကြိုခိုင်ရေး

မျက်မှောက်ကမ္ဘာတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးသည် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံတိုင်း လိုလို ရင်ဆိုင်နေကြရသော ပြဿနာဖြစ်ပြီး မူးယစ်ဆေးဝါး အန္တရာယ်သည် လူသားမျိုးနွယ်တစ်ရပ်လုံးအတွက် အန္တရာယ် ဖြစ်သည်။ မူးယစ်ဆေးဝါးပြဿနာသည် လူ့စွာရွှေ့ပြောင်းပြီး တားဆီးကာကွယ်တိုက်ဖျက်ရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် တစ်နိုင်ငံ ချင်း ဆောင်ရွက်၍မရဘဲ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံ၊ ဒေသတွင်းနိုင်ငံတို့ အပါအဝင် နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရခြင်းဖြစ်သည့် အလျောက် ၁၉၈၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ကျင်းပခဲ့သော ကုလ သမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံကြီးက နှစ်စဉ် ဇွန်လ ၂၆ ရက်နေ့ကို “အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါး အလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင် ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့” အဖြစ် သတ်မှတ်၍ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ အသီးသီးတို့တွင် နှစ်စဉ်ကျင်းပဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။

ယစ်စဉ်လမ်းစေသော မူးယစ်ဆေးဝါးသည် လူတစ်ဦးချင်း အတွက်ပေး လူ့အသိုက်အဝန်း တစ်ခုစီအတွက်နှင့် လူ့အဖွဲ့ အစည်းတစ်ရပ်လုံးအတွက်ပါ အန္တရာယ်ဖြစ်ခြင်းကြောင့် ရှေးခေတ် အဆက်ဆက်ကပင် တားမြစ်ခဲ့ကြသည်။ အသစ်အဆန်းကို စူးစမ်းတတ်သော သဘာဝရှိသည့် လူငယ်များသည် မူးယစ် ဆေးဝါးရောင်းချသူ၊ ဖြန့်ဖြူးသူတို့၏ ဈေးကွက်များပင်ဖြစ်ပြီး လူငယ်များ၏လက်ထဲသို့ နည်းမျိုးစုံဖြင့် ရောက်ရှိလာသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများက သုံးစွဲသူ၏ဘဝကို ပျက်စီးစေခြင်းဖြစ်သည်။ အသက်အရွယ်အလိုက်၊ ငွေကြေးသုံးစွဲနိုင်သည့် အခြေအနေ အလိုက် လူငယ်အသိုက်အဝန်းများအတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးများ ကလည်း ပုံစံအမျိုးမျိုးဖြင့် ဝင်ရောက်နေကြရာ တစ်ခါစမ်းသပ် မိရာမှ အစရှိအနောင်နောင်ဆိုသလို မရောင်နိုင်ဘဲ စွဲလမ်းကာ ပျက်စီးမှုလမ်းကြောင်းပေါ် ရောက်ကြရခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် အသိတရားဖြင့် သတိထားရှောင်ရှားနိုင်ကြရန်လိုသည်။

မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်သည် နိုင်ငံအတွက် အနာဂတ် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖြစ်သော လူငယ်များအပေါ်တွင် အဓိက ခြိမ်းခြောက်နေခြင်းဖြစ်ရာ အခြေခံပညာကျောင်းသူ ကျောင်းသား အရွယ်များမှစ၍ မူးယစ်ဆေးဝါးတို့၏ လူ့စွမ်းအားများကို ပျက်ဆီးတတ်သည့် အာနိသင်၊ လူတစ်ဦး၏ ကာယ၊ ဥဏ၊ စာရိတ္တ၊ မိတ္တ၊ ဘောဂ ဟူသော ဗလင်တန်တို့ကို ပျက်စီးစေနိုင် သည့်သဘောတို့ကို ကောင်းစွာသိနားလည်ထားကြစေရန် သည့်သဘောတို့ကို အသိပညာပေးပို့ပြုလုပ်ပေးရမည့်အပြင် မူးယစ် ဆေးဝါးကို ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်လိုသော မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် ကို တားဆီးကာကွယ်လိုသော စိတ်ဓာတ်များပေါ်ထွန်းရေးအတွက် ပါ ဝိုင်ဝန်းဆောင်ရွက်ပေးကြရန်လိုသည်။ လူငယ်အများအပြား စုရုံးရာနေရာများ၊ လူငယ်အသိုက်အဝန်းများ၏ ဖတ်ဝန်းကျင်၌ မူးယစ်ဆေးဝါးများ အသွင်အမျိုးမျိုးဖြင့် ရောက်ရှိနေခြင်းကို လည်း ပြတ်ပြတ်သားသားရှင်းလင်းဖယ်ရှားနိုင်ကြရန် လိုသည်။

မိမိတို့နိုင်ငံသည် မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းကို အစိုးရဆက်ဆက်က လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသော်လည်း လက်ရှိ ကာလအထိ မူးယစ်ဆေးဝါးဖမ်းဆီးရမှုများကို ပမာဏကြီးမား စွာ မကြာခဏ တွေ့မြင်နေရဆဲဖြစ်နေသည်။ တစ်ချိန်က ဘိန်းအခြေခံမူးယစ်ဆေးဝါးများ၏နေရာတွင် ဓာတုပစ္စည်းများ အခြေခံသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများက ပိုမိုကျယ်ပြန့်လာနေပြီး မူးယစ်ဆေးဝါးအမျိုးအစားသစ်များစွာလည်း ပေါ်ထွက်လာနေ သည်။ ၎င်းမူးယစ်ဆေးဝါးတို့၏ အာနိသင်ကလည်း ဘိန်းဖြူ မော်ဒယ်၊ စသည့်တိုက် အဆပေါင်း ၅၀-၁၀၀ ပိုမိုပြင်းထန်သလို ထုတ်လုပ်ရန်မှာလည်း ပိုမိုလွယ်ကူသည့်ဟုဆိုရာ နှိမ်နင်းနိုင်ရန် လည်း ခက်ခဲသည်။ မူးယစ်ဆေးဝါးအသစ်တို့ကို ပိုမိုပြင်းထန်လာ သည့်အလျောက် အသက်အန္တရာယ်နှင့်လည်း အလွန်အလွန် နီးသည်ကို လူငယ်များ သိရှိထားကြရန်လိုသည်။

မူးယစ်ဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသော ဓာတုပစ္စည်း များသည် မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ထုတ်လုပ်ခြင်းမရှိသော်လည်း အိမ်နီး ချင်းနိုင်ငံကြီးများတွင် ထုတ်လုပ်လျက်ရှိသည်။ မူးယစ်ဆေးဝါး ထုတ်လုပ်ရာနေရာများသည် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုမရှိသော၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုနှင့် အလွမ်းဝေးသောဒေသများတွင် တည်ရှိ နေကြခြင်းဖြစ်ရာ နိုင်ငံအတွင်း ဖြတ်သန်းသယ်ဆောင်ရာ လမ်းကြောင်းများတွင် ဖမ်းဆီးခြင်း၊ လူငယ်များစုရုံးကြသည့် ကလပ်များ၊ ဘားများ၊ KTV များတွင် စဉ်ဆက်မပြတ် စောင့်ကြည့် တားဆီးခြင်း၊ လူငယ်လူရွယ်များအတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင် ရေးအသိပညာပေးမှုများ မြှင့်တင်ခြင်းဖြင့် အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ် များ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်မှ ကင်းဝေးကာ ကျန်းမာကြံ့ခိုင် နိုင်ကြပါစေကြောင်း။ ။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမနေ့ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ (၁) ရက် (စနေနေ့)



“Cooperatives: partners for accelerated sustainable development”
“အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ရေရှည်တိုးတက်ရေး သမဝါယမများက ဆောင်ရွက်ပေး”

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများ အကျိုးရှိထိရောက်စွာ အသုံးချနိုင်ရေးနှင့် လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုမဖြစ်ပေါ်စေရေး စနစ်တကျစီမံဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ရှိသူများအားမှာကြား

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၄ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည် မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်သည် ဇွန် ၂၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပြင်ဦးလွင် ပိုးသုတေသနနှင့် နည်းပညာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဗဟိုဌာနသို့ ရောက်ရှိပြီး ပိုးစာပင်စိုက်ပျိုးခြင်း၊ ပိုးမွေးမြူ ခြင်း၊ ပိုးရောဂါစစ်ဆေးခြင်း နှင့် သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးကာ သုတေသနနှင့် နည်းပညာ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် လုပ်ငန်း လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။



ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ဒိုးကွင် ဥယျာဉ်၌ ခြောက်စက်ကိရိယာအရည်အသွေး စမ်းသပ် စစ်ဆေးရေးဌာန၏ လယ်ယာသုံး စက်ကိရိယာအမျိုးမျိုး အရည် အသွေး စမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်း၊ ထွန်စက်နှင့် ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက် များ၏ စွမ်းဆောင်ရည် အရည် အသွေးနှင့် တိကျမှန်ကန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မှု စက်ကိရိယာ များ၏ တေးကင်းလုံခြုံမှုနှင့် ရေရှည်အသုံးခံနိုင်မှု ရှိ/မရှိ သိရှိ နိုင်ရေး စစ်ဆေးတိုင်းတာခြင်း လုပ်ငန်းများကို သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး (အပေါ်ပုံ) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သက်ဆိုင် ရာဒေသအစိုးရများ၏ ကြီးကြပ်မှု ဖြင့် ဌာနပိုင် လယ်ယာသုံး စက်ကိရိယာများ အကျိုးရှိ

ထိရောက်စွာ အသုံးချနိုင်ရေးနှင့် လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှု မဖြစ်ပေါ်စေရေး အတွက် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် အညီ စနစ်တကျစီမံဆောင်ရွက် ရန် မှာကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်တို့သည် နတ်ရေကန် ငါးလုပ်ငန်းစခန်း ငါးသားပေါက် ထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြပြီး ဒေသခံ ငါးမွေးတောင်သူများ လိုအပ်သော ငါးသားပေါက် ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့် ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ခြင်း အတွက် ကျန်းမာသန်စွမ်းသော ငါးသားပေါက်များ ထုတ်လုပ်မှု လျာထားချက်ပြည့်မီရေး ကိစ္စရပ် များကို ဆွေးနွေးမှာကြားကာ

လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ညနေပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးသည် ကျောက်ဆည်မြို့ရှိ မြန်မာ့လယ်ယာသုံး စက်ကိရိယာ စက်ရုံ(အင်းကုန်း)သို့ ရောက်ရှိပြီး လယ်ယာသုံး စက်ကိရိယာများ ပြန်လည် ထုတ်လုပ်ဆောင်ရွက် နိုင်မည့်အခြေအနေ၊ လက်တွဲနိုး ထွန်စက် တပ်ဆင်ရေးအလုပ်ရုံနှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ အမှာစာရင်း ပေးပို့ထားသည့် မျိုးစေ့ချက်ရိယာများ ထုတ်လုပ် ဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးကာ လိုအပ်ချက်များ ကို ဆွေးနွေးမှာကြားပြီး စက်ရုံ ဝန်ထမ်းများအတွက် ထောက်ပံ့ ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းစဉ်

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းမိခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် SMS စာတိုဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၄ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၁၄ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိခါကြောင့် ဘေးသင့် ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင်ပြည်သူများအနေဖြင့် လှူဒါန်းမှုများပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေးအတွက် ပြည်သူများ အသုံးပြုမှုများပြားသည့် မိုဘိုင်းတယ်လီဖုန်းများမှတစ်ဆင့် SMS (စာတို) ဖြင့် လှူဒါန်းငွေများပေးပို့နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်သည်။

ထိုသို့လှူဒါန်းရာတွင် မိုဘိုင်းသုံးစွဲသူ စေတနာရှင်ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ အသုံးပြုနေသည့် မိုဘိုင်းဖုန်းများမှတစ်ဆင့် 9090 သို့ 500 ဟု SMS ပေးပို့၍ တစ်ကြိမ်လျှင် ၅၀၀ ကျပ်နှုန်းဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် (၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲ ခြင်းလုံး (ကွင်းသွင်း) (အသင်းလိုက်) ပြိုင်ပွဲ၌ ရွတ်ဆိုပုဒ်ရရှိခဲ့သည့် တပ်ကြပ် ကျော်ဇေယျာဝင်းအား ဂုဏ်ထူးဆောင်လက်မှတ်နှင့် ဂုဏ်ပြု ဆုငွေ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ကြီး (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း (၁၂) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းသုများ အားကစား ပြိုင်ပွဲ ပြေးခုန်ပစ်ပြိုင်ပွဲများ၌ ရွတ်ဆိုပုဒ်၊ ငွေတံဆိပ်ဆုနှင့် ကြေးတံဆိပ်ဆုတို့ ရရှိခဲ့သည့် တပ်ကြပ်ကြီး စိုးပေအား ဂုဏ်ထူးဆောင်လက်မှတ်နှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ (၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲ ဘောလုံး (အမျိုးသမီး) ပြိုင်ပွဲ၌ ငွေတံဆိပ်ဆုရရှိခဲ့သည့် အရပ်သားအစားခန့် ဝန်ထမ်း မမဇင်နွယ်အား ဂုဏ်ထူးဆောင်လက်မှတ်နှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ကြီး (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၏ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် (၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင် အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲ ဘောလုံး (အမျိုးသမီး) ပြိုင်ပွဲ၌ ငွေတံဆိပ်ဆုရရှိခဲ့သည့် အရပ်သားအစားခန့် ဝန်ထမ်း မရူပီခိုင်အား ဂုဏ်ထူးဆောင်လက်မှတ်နှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

❖ ဖွဲ့စည်းမှု

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (လေ)နှင့် ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ဇနီး များ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် ဖိတ်ကြားထား သည့် ဧည့်သည်တော်များ၊ (၃၂) ကြိမ် မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစား ပြိုင်ပွဲနှင့် (၁၂) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ မသန်စွမ်းသုများ အားကစားပြိုင်ပွဲတို့တွင် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် တပ်မတော်သား အားကစားသမားများနှင့် အုပ်ချုပ်သူ နည်းပြများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြား
ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်က ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြား ရာတွင် မိမိတို့ တတ်ကျွမ်းထားသည့်

အားကစားပညာရပ်များကို အသုံးပြုပြီး တပ်မတော်နှင့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်နိုင် အောင် “လှေခွက်ချည်းကျန် အလံမလှဲတဲ့ စိတ်ဓာတ်” “တုံးတိုက်တိုက်ကျားကိုက် ကိုက်စိတ်ဓာတ်” များဖြင့် အောင်မြင်မှု များရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် ဂုဏ်ပြုပေးခြင်းသည် ချီးမြှင့်ထိုက်သူကို ချီးမြှင့်ပေးခြင်းနှင့် မျိုးဆက်သစ် အားကစားသမား မောင်မယ်များ အနေဖြင့်လည်း တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ် များ ပိုမိုတိုးပွားပြီး အားကျအတုယူစေ နိုင်ရေးအတွက်ပင်ဖြစ်ကြောင်း။

“(၃၂)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင် အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် မြန်မာအားကစားအဖွဲ့ အား အပ်နှင်းလိုက်သည့် ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ အလံတော်

သည် နိုင်ငံတော်၏ ဂုဏ်ဒြပ်သာမက အမျိုးသားရေးတာဝန်ကိုပါ ကိုယ်စားပြု နေသည့်ခံယူချက်ဖြင့် ပြိုင်ပွဲတိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်၏ အောင်လံတလူလူ လှင့်ပျံ နေစေရေး ရေကုန်ရေခန်း အစွမ်းကုန် ကြိုးပမ်းယှဉ်ပြိုင်သွားရန်” ဟူ၍ မိမိ ကိုယ်တိုင် အားကစားသမားများကို ပြိုင်ပွဲ မသွားရောက်မီ အောင်နိုင်ရေးအလံ အပ်နှင်းစဉ် မှာကြားခဲ့ကြောင်း၊ မှာကြား ချက်နှင့်အညီ မိမိတို့ထံရောက်ရှိလာသည့် ရည်မှန်းချက်တာဝန်များအပေါ် နိုင်ငံ့သား ကောင်းတပ်မတော်သားကောင်းဟူသည့် စိတ်ဓာတ်ခံယူချက်များဖြင့် အမိ နိုင်ငံတော်၏အလံကို တင့်တယ်ဝင့်ထည် စွာ လှင့်ထူနိုင်အောင် ကြိုးပမ်းခဲ့ကြခြင်း အားဖြင့် မြန်မာပီပီသသည့်စိတ်ကို ပြသခဲ့ ကြသည့် တပ်မတော်သားအားကစား သမားများနှင့်တကွ အားကစားသမား

တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းစီကို ဂုဏ်ယူ အသိအမှတ်ပြုပါကြောင်းကို ပြောကြား လိုကြောင်း။
အားကစားသမားများအနက် မသန် စွမ်းအားကစားသမားများသည် သာမန် အားကစားသမားများထက် ပိုမိုထက်သန် ပြင်းပြသည့် ပြိုင်ပွဲဝင်စိတ်ဓာတ်မျိုးနှင့် မူရရှိနိုင်သည်မှာ အထင်အရှားပင်ဖြစ် ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ အဆင့်အတန်းဂုဏ် သိက္ခာရှိသည့် နိုင်ငံတော်အားကစား ပြိုင်ပွဲတစ်ရပ်တွင် နိုင်ငံတော်ကိုယ်စား ဆုတံဆိပ်ရရှိအောင် စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့ကြ သည့် အောင်ပွဲရ မသန်စွမ်းအားကစား သမားများသည် မသန်စွမ်းဖြစ်သော်လည်း သာမန်လူများနည်းတူ မိမိတို့ဘဝ ရပ်တည်မှုနှင့် ထူးချွန်အောင်မြင်မှုများကို ရယူပန်တီးနိုင်စွမ်းရှိသည်ကို လက်တွေ့

သက်သေပြလိုက်ကြခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် တိုင်းပြည်အတွက် ခန္ဓာ အစိတ်အပိုင်း ပေးလှူခဲ့ရသူများက စိတ်ဓာတ်ခိုင်မာပြင်းပြစွာဖြင့် အောင်မြင် မှုရရှိအောင် စွမ်းဆောင်မှုများအတွက် ချီးကျူးဂုဏ်ပြုလိုကြောင်း၊ ထို့အပြင် တိုင်းပြည်အတွက် ကိုယ်လက်အင်္ဂါ စွန့်လွှတ်ခဲ့ရသည့် အခြားတပ်မတော်သား များကိုလည်း မိမိတို့၏ ကျန်းမာရေး အတွက်ပင်ဖြစ်စေအားကစားကို လေ့လာ လိုက်စားကြစေရေး လှုံ့ဆော်ပေးသွားကြ ရန် တိုက်တွန်းမှာကြားလိုကြောင်း။
အားကစားနည်းအများစုသည် ကာယ အား၊ ဉာဏအားများနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကြရ သည့် သဘောရှိသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ အများစုသည် ခန္ဓာကိုယ်ကြံ့ခိုင်မှုကိုအခြေ တည်ပြီး ယှဉ်ပြိုင်ကြရလျက်ရှိကြောင်း၊
စာမျက်နှာ ၄ သို့

စာမျက်နှာ ၃ မှ

စိတ်ရှည်သည်းခံမှုအပြည့်နှင့် လေ့ကျင့် နည်းစနစ်မှန်ကန်ပြီး သက်လုံကောင်းမွန် ရန်လည်း လိုအပ်ကြောင်း၊ လက်တွေ့ ဂျူနီ၊ အလေးမ၊ တိုက်ကွမ်ဂျီ၊ မြန်မာ့သိုင်း စသည့် အားကစားနည်းများမှ ကိုယ်ကာယကြံ့ခိုင်မှုအပြင် နိုင်ငံတော် ကာကွယ်ရေးတာဝန်ကို ထမ်းဆောင်နေ ကြရသည့် တပ်မတော်သားများအတွက် တိုက်ပွဲဝင်အသင့်ဖြစ်စေသည့် ကာကွယ် ရေးစွမ်းအားများကိုပါ ရရှိစေမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ယခုနှစ်ပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် တပ်မတော်သား အားကစားသမားများအနေဖြင့် ကာကွယ် ရေးနှင့်ဆိုင်သည့် ကိုယ်ခံပညာရပ်များ တွင် ဆုအသီးသီးရရှိခဲ့ကြသကဲ့သို့ နည်းပြ များအနေဖြင့်လည်း ထိုနည်းအတိုင်း စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ကြပြီး နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် အားကစားသမားများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ သည့်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ထို့အပြင် ရိုးရာ အားကစားနည်း ပြိုင်ပွဲများတွင်လည်း ယဉ်ကျေးမှုအမွေကို လက်ဆင့်ကမ်း ထိန်းသိမ်းနိုင်အောင် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြပြီး ရွှေတံဆိပ်ဆုတံဆိပ်နှင့် နိုင်ငံ့အထိ စွမ်း ဆောင်ရည်များကို ပြသနိုင်ခဲ့ကြကြောင်း၊ အနိုင်မခံအရှုံးမပေး စိတ်ဓာတ် အပြည့်ဖြင့် နောက်ဆုံး မိနစ်၊ နောက်ဆုံး စက္ကန့်အထိ ခက်ခဲသည့် အင်အားကြီး ပြိုင်ဘက်များကို မလျော့သော ဇွဲ၊ လုံ့လ များဖြင့် တုံ့ပြန်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည့် တပ်မတော်သား အားကစားသမားများ အပါအဝင် အမျိုးသမီးအားကစားသမား များ၏ ပုံရိပ်များသည် ပြည်သူများ၏ နှလုံးသားကို ဖမ်းစားနိုင်ခဲ့သည်အထိ အောင်မြင်မှုများ ရရှိခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရ ကြောင်း။

မိမိတို့တပ်မတော်၌ တပ်ခွဲအလိုက် အားကစားပြိုင်ပွဲများမှတစ်ဆင့် တပ်ရင်း အလိုက်ပြိုင်ပွဲများ၊ ထိုမှတစ်ဆင့် တိုင်း အလိုက်ပြိုင်ပွဲများမှ တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်ဖလား၊ အားကစားပြိုင်ပွဲများ ကိုလည်း နှစ်စဉ်ကျင်းပပေးလျက်ရှိနေ သည့်ကို အားလုံးအသိပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ အားကစားသည် ကျန်းမာရေးအတွက် ကောင်းကျိုး အပြုအကျိုးရှိစေသကဲ့သို့ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် လူမှုတဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက်လည်း ကောင်းစွာ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ခြင်း အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် (၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲနှင့် (၁၂) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အားကစားပြိုင်ပွဲတို့တွင် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်တပ်မတော်သား အားကစားသမားများနှင့် အုပ်ချုပ်သူ နည်းပြများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်စဉ်။

အထောက်အကူ ပြုလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား သည်။

ဂုဏ်ထူးဆောင်လက်မှတ်၊
ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့်
ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်က နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် တပ်မတော်သား အားကစားသမားများနှင့် အုပ်ချုပ်သူ နည်းပြများအား ဂုဏ်ပြုဆု များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ရာ (၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ခြင်းလုံး(ကွင်းသွင်း)(အသင်းလိုက်)ပြိုင်ပွဲ ၌ ရွှေတံဆိပ်ဆုနှင့် ပိုက်ကျော်ခြင်း (အသင်းလိုက်)ပြိုင်ပွဲ၌ ငွေတံဆိပ်ဆု ရရှိခဲ့သည့် ဒုတိယအရာခံဗိုလ် အောင်ဇော်

- ◆ တိုင်းပြည်အတွက် ခန္ဓာအစိတ်အပိုင်း ပေးလှူခဲ့ရသူများက စိတ်ဓာတ်ခိုင်မာပြင်းပြစွာဖြင့် အောင်မြင်မှုရရှိအောင် စွမ်းဆောင် မှုများအတွက် ချီးကျူးဂုဏ်ပြုလို
- ◆ အနိုင်မခံအရှုံးမပေး စိတ်ဓာတ်အပြည့်ဖြင့် နောက်ဆုံး မိနစ်၊ နောက်ဆုံး စက္ကန့်အထိ ခက်ခဲသည့် အင်အားကြီး ပြိုင်ဘက်များကို မလျော့သော ဇွဲ၊ လုံ့လများဖြင့် တုံ့ပြန်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည့် တပ်မတော်သား အားကစားသမားများ အပါအဝင် အမျိုးသမီး အားကစားသမားများ၏ ပုံရိပ်များသည် ပြည်သူများ၏ နှလုံးသား ကို ဖမ်းစားနိုင်ခဲ့သည်အထိ အောင်မြင်မှုများ ရရှိခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရ



ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး (၁၂) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အားကစားပြိုင်ပွဲ ရေကူးပြိုင်ပွဲတွင် ကြေးတံဆိပ်ဆု(၂)ဆုရရှိခဲ့သည့် ဒုတိယတပ်ကြပ် စိုးဝင်းအား ဂုဏ်ထူးဆောင် လက်မှတ်နှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ခြင်းလုံး (ကွင်းသွင်း) (အသင်းလိုက်) ပြိုင်ပွဲ၌ ရွှေတံဆိပ်ဆုရရှိခဲ့သည့် ဒုတိယ အရာခံဗိုလ် အောင်ကျော်မိုး၊ တပ်ကြပ် ကျော်ဇေယျာဝင်းနှင့် (၁၂) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ မသန်စွမ်းသူများ အားကစား ပြိုင်ပွဲတွင် ပြေးခုန်ပစ် (မီတာ ၈၀၀) (တစ်ဦးချင်း)ပြိုင်ပွဲနှင့် ပြေးခုန်ပစ်(မီတာ ၁၅၀၀) (တစ်ဦးချင်း) ပြိုင်ပွဲတို့၌ ရွှေ တံဆိပ်ဆု၊ ပြေးခုန်ပစ် (မီတာ ၄၀၀) (တစ်ဦးချင်း) ပြိုင်ပွဲ၌ ငွေတံဆိပ်ဆုနှင့် ပြေးခုန်ပစ် (မီတာ ၄၀၀) လက်ဆင့်ကမ်း) (အသင်းလိုက်) ပြိုင်ပွဲ၌ ကြေးတံဆိပ်ဆု တို့ကို ရရှိခဲ့သည့် တပ်ကြပ်မောင်လင်း အားတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ဂုဏ်ထူးဆောင် လက်မှတ်နှင့် ဂုဏ်ပြုဆု ငွေများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ် ရေး ဦးစီးချုပ်၏ဇနီးက (၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင်

ဘောလုံး(အမျိုးသမီး) ပြိုင်ပွဲ၌ ငွေတံဆိပ် ဆုရရှိခဲ့သည့် အရပ်သားအစားခန့် ဝန်ထမ်း မမေဇင်နွယ်နှင့် မအေးအေးအိုး တို့အား တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်၏ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် ဂုဏ်ပြု ဆုငွေများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ကြည်း)က (၁၂)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ မသန်စွမ်းသူများ အားကစား ပြိုင်ပွဲတွင် ပြေးခုန်ပစ် (လှံတံပစ်)(တစ်ဦး ချင်း) ပြိုင်ပွဲနှင့် ပြေးခုန်ပစ်(သံလုံးပစ်) (တစ်ဦးချင်း) ပြိုင်ပွဲ၌ ရွှေတံဆိပ်ဆုနှင့် ပြေးခုန်ပစ် (သံပြားပစ်) (တစ်ဦးချင်း) ပြိုင်ပွဲ၌ ငွေတံဆိပ်ဆုတို့ကို ရရှိခဲ့သည့် ပြိုင်ပွဲ၌ ငွေတံဆိပ်ဆုတို့ကို ရရှိခဲ့သည့် ဒုတိယအရာခံဗိုလ် တင်ညို၊ ပြေးခုန်ပစ် (မီတာ ၁၀၀)(တစ်ဦးချင်း)ပြိုင်ပွဲ၌ ရွှေ တံဆိပ်ဆု၊ ပြေးခုန်ပစ် (မီတာ ၂၀၀) (တစ်ဦးချင်း) ပြိုင်ပွဲ၌ ငွေတံဆိပ်ဆု

ပြေးခုန်ပစ် (မီတာ ၁၀၀) (အသင်းလိုက်) ပြိုင်ပွဲ၌ ကြေးတံဆိပ်ဆုနှင့် ပြေးခုန်ပစ် (မီတာ ၄၀၀) (တစ်ဦးချင်း) ပြိုင်ပွဲ၌ ကြေး တံဆိပ်ဆု တို့ကိုရရှိခဲ့သည့် တပ်ကြပ်ကြီး စိုးပေ၊ ပြေးခုန်ပစ်(သံပြားပစ်) (တစ်ဦး ချင်း) ပြိုင်ပွဲ၌ ရွှေတံဆိပ်ဆုနှင့် ပြေးခုန်ပစ် (သံလုံးပစ်)(တစ်ဦးချင်း) ပြိုင်ပွဲ၌ ငွေ တံဆိပ်ဆုတို့ကို ရရှိခဲ့သည့် တပ်ကြပ် အောင်ထွန်းလင်းနှင့် ပြေးခုန်ပစ် (သံပြားပစ်) (တစ်ဦးချင်း) ပြိုင်ပွဲ၌ ရွှေ တံဆိပ်ဆုရရှိခဲ့သည့် တပ်ကြပ် ရဲမင်းစိုး တို့အား တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်၏ ဂုဏ်ထူးဆောင် လက်မှတ်နှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)၏ဇနီးက (၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ

စာမျက်နှာ ၄ မှ
အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ဘောလုံး(အမျိုးသမီး)၊ ပြိုင်ပွဲ၌ ငွေတံဆိပ်ဆု ရရှိခဲ့သည့် အရပ်သားအစားခန့် ဝန်ထမ်း မရုပ်ပိုင်နှင့် မခင်သန်းဝေတို့အား တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်များကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ထို့နောက် ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန(ကြည်း)၊ ရေ(လေ)က (၃၂)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ပိုက်ကျော်ခြင်း(အသင်းလိုက်)ပြိုင်ပွဲများ၌ ငွေတံဆိပ်ဆုနှင့် ကြေးတံဆိပ်ဆုရရှိခဲ့သည့် ဒုတိယအရာခံစိုလ် သန့်ဇေဦး၊ (၁၂)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ပြေးခုန်ပစ် (သံလုံးပစ်)(တစ်ဦးချင်း) ပြိုင်ပွဲ၌ ငွေတံဆိပ်ဆု ရရှိခဲ့သည့် တပ်ကြပ်ဇော်မင်းလွင်၊ (၁၇)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ ကာယဗလနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှု ပြိုင်ပွဲတွင် ကာယဗလ(၅၅ ကီလိုတန်)(တစ်ဦးချင်း) ပြိုင်ပွဲ၌ ငွေတံဆိပ်ဆုရရှိခဲ့သည့် တပ်ကြပ် ပြည့်ဖြိုး၊ (၁၂)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင်

ရေကူး (မိတာ ၁၀၀ အလွတ်ကူး)(တစ်ဦးချင်း) ပြိုင်ပွဲနှင့် (မိတာ ၄၀၀ အလွတ်ကူး) (တစ်ဦးချင်း)ပြိုင်ပွဲ၌ ကြေးတံဆိပ်ဆု(၂) ဆု ရရှိခဲ့သည့် ဒုတိယတပ်ကြပ် စိုးဝင်းတို့အား တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်များကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဆက်လက်ပြီး ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ရေ)၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ)၊ စစ်ရေးချုပ်နှင့် စစ်ထောက်ချုပ်တို့က (၃၂)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲနှင့် (၁၂) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် တပ်မတော်သားအားကစားသမားများနှင့် အုပ်ချုပ်သူ နည်းပြများအား တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်များကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြား

ထို့နောက် (၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲနှင့် (၁၂)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် နိုင်ငံ့

ဂုဏ်ဆောင် တပ်မတော်သား အားကစားသမားများနှင့် အုပ်ချုပ်သူနည်းပြများ ကိုယ်စား တပ်ကြပ်ကြီး စိုးဝေက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားရာတွင် (၃၂)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲနှင့် (၁၂)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် နိုင်ငံ့ကိုယ်စားပြု ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် အတွေ့အကြုံများနှင့် ဆုတံဆိပ်များ ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည့် အခြေအနေများကို ဦးစွာ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများတွင် တပ်မတော်သား အားကစားသမားများ အနေဖြင့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်ပြီး အောင်ပွဲများ ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် များစွာဂုဏ်ယူစိမ်းမြောက်မိပါကြောင်း ထိုကဲ့သို့ အောင်ပွဲများ ဆွတ်ခူးရရှိခြင်းမှာလည်း နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် တပ်မတော်မှ အားပေးမှု၊ ပံ့ပိုးမှုကူညီမှုများကြောင့်ပင် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောဆိုခဲ့ပြီး ပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်နေစဉ် ကာလအတွင်း ဆုတံဆိပ်ရရှိခဲ့သည့် အားကစားသမားများကို ထိုကဲ့သို့ တန်ဖိုးချီးမြှင့်ပေးခဲ့သည့်အပြင် ဆုတံဆိပ် အမျိုးအစားအလိုက် ယခင်နှင့်မတူ ထပ်မံချီးမြှင့်ပေးမှုများကို ပြုလုပ်ပေး

ခဲ့သည့်အတွက် ယခုကဲ့သို့ အောင်မြင်မှုများ ရရှိခဲ့ခြင်းပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ မိမိတို့ တပ်မတော်သား အားကစားသမားများနှင့် ဆုတံဆိပ်ရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့သည့် နည်းပြများအား တစ်ဆင့်မြှင့်တင်ပေးခြင်း၊ ပြိုင်ပွဲတွင် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ဂုဏ်ထူးဆောင်လက်မှတ်၊ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်များကို ချီးမြှင့်ပေးသည့်အတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မီတီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများအားလုံးကို အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ နောင်တွင်ကျင့်မပြုလုပ်မည့် အပြစ်ပြည်ဆိုင်ရာ အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင်လည်း နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်ကို ကိုယ်စားပြု၍ ယခုထက်အောင်မြင်မှုများ ပိုမိုရရှိအောင် ကြိုးစားယှဉ်ပြိုင်သွားမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်၏ ဂုဏ်ကို အစွမ်းကုန်ဖြင့်တင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းကို ကတိပြုပြောကြားလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေ

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး

ကော်မီတီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်ဇနီး၊ အဖွဲ့ဝင်များသည် (၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲနှင့် (၁၂)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ မသန်စွမ်းသူများ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် တပ်မတော်သားအားကစားသမားများနှင့် အုပ်ချုပ်သူနည်းပြများအား လက်ဖက်ရည်ပိုင်းဖြင့် တည်ခင်းဆည်ခဲပြီး မြဝတီတေးဂီတအဖွဲ့က တေးသီချင်းများဖြင့် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေကြသည်။

ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်

အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မီတီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ အဖွဲ့ဝင်များသည် (၃၂)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲနှင့် (၁၂)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် တပ်မတော်သားအားကစားသမားများနှင့် အုပ်ချုပ်သူနည်းပြများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီး ဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ

မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ရေးနှင့်ကူညီကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများအား တပ်မတော်(ရေ)မှ စစ်ရေယာဉ်ဖြင့် ပို့ဆောင်

နေပြည်တော် ဇူန် ၂၄

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအား ကူညီထောက်ပံ့မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် တပ်မတော်(ရေ)မှ စစ်ရေယာဉ်(မြစ်ကြီးနား) သည် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနက ဆန် အိတ် ၅၂၀၀၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်းက ဒဂုံ ရမ်/ အချိုရည် ၁၇ အိတ် စုစုပေါင်း ကုန်တန်ချိန် ၄၆၆ ဒသမ ၄၅ တန်ကို ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်အောင်ကျော်ဆိပ်ကမ်းတံတား၌ တင်ဆောင်၍ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စစ်တွေမြို့သို့ ပို့ဆောင်ရန် ထွက်ခွာသွားသည်။

အဆိုပါ စစ်ရေယာဉ်မှ သယ်ဆောင်လာသည့် ထောက်ပံ့ရေးနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများအား တာဝန်ရှိသူများထံသို့ စနစ်တကျ လှူပြောင်းပေးအပ်၍ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများထံသို့ အမြန်ဆုံး ဖြန့်ဝေပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ကိုယ်တိုင်ငါးမွေးထုတ်လုပ်သူများက ပြည်သူများထံ သက်သာရေးပစ္စည်းဖြင့် ရောင်းချပေး
လပွတ္တာ ဇူန် ၂၄ သောဈေးနှုန်းဖြင့် ငါးမြစ်ချင်း ၉၀၀တီတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရ ဝိသ္မာ ၁၀၀ ကို ဇူန် ၂၄ ရက်က အဖွဲ့၏ ညွှန်ကြားမှုအရ လပွတ္တာ ရောင်းချပေးသည်။ ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့နှင့် လပွတ္တာမြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်း မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့တို့၏ ဦးစီးဌာနရုံးရှေ့၌ ရောင်းချပေး ကြီးကြပ်မှုတို့ဖြင့် မြို့နယ်အတွင်း ကိုယ်တိုင် ငါးမွေးထုတ်လုပ်သူ များက ပြည်သူများအား သက်သာ ထုတ်လုပ်သူများ ပူးပေါင်း၍

ပြင်ပပေါက်ဈေးထက် သက်သာ သောဈေးနှုန်းဖြစ်သည့် ငါးမြစ် ချင်းတစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၆၅၀၀ နှုန်းဖြင့် လပွတ္တာ မြို့ပေါ်တွင် ဝိသ္မာချိန် ၅၀ ကို လည်းကောင်း၊ ၃-မိုင်မြို့သစ်တွင် ဝိသ္မာချိန် ၅၀ ကိုလည်းကောင်း ရောင်းချပေးခဲ့သည်။ လပွတ္တာ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများ ငါးမြစ်ချင်းငါးများကို သက်သာ သော ဈေးနှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူ စားသောက်နိုင်ရေးအတွက် အပတ် စဉ် စနေနေ့တိုင်းတွင် စားသုံးသူ များ၏ လိုအပ်ချက်အပေါ် မူတည် ၍ ဆက်လက်ရောင်းချပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ဖြူးချောင်းအတွင်း ငါးသားပေါက် သုံးသိန်း ငါးမျိုးစိုက်ထည့်

ဖြူး ဇူန် ၂၄

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဖြူးမြို့နယ်၌ မြစ်ချောင်း၊ အင်းအိုင် သဘာဝရေပြင် များအတွင်း ငါးမျိုးများပျံ့နှံ့ပြီး ငါးသယ်စာတများ ပေါ်ကြွယ်ဝစေရေး အတွက် ရည်ရွယ်၍ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက တံခွန်တိုင်ကျေးရွာအုပ်စု ကျောင်းတော်ရာကျေးရွာ မေတ္တာပေါင်းကူးတံတားအနီး ဖြူးချောင်း အတွင်းသို့ ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ကြကြောင်း သိရသည်။

ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ရာတွင် တောင်ငူခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ခရိုင် ဦးစီးမှူး ဦးမြင့်ဦး၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောမင်းသူနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဖြူးမြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်တာဝန်ခံနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများက ငါးမြစ်ချင်းသားပေါက် ၂၀၀၀၀ နှင့် ငါးခုံးကြီးသားပေါက် ၁၀၀၀၀ စုစုပေါင်း ငါးသား ပေါက်ကောင်ရေ ၃၀၀၀၀၀ အား ဖြူးချောင်း၊ ရေပြင်အတွင်းသို့ ငါးမျိုး စိုက်ထည့်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နေမျိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)

ဝေါမြို့နယ်၌ တိရစ္ဆာန်အစာ နေဗီယာမြက် သရုပ်ပြစိုက်ခင်း စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပ



ဝေါ ဇူန် ၂၄ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝေါမြို့နယ်၌ တိရစ္ဆာန်အစာနေဗီယာမြက် သရုပ် ပြစိုက်ခင်းစိုက်ပျိုးပွဲကို ကန်တော်ရပ်ကွက်ရှိ တောင်သူ ဦးတန်ပီ၏ ကုန်းမြင့်လယ်ယာမြေ၌ ယခင်နေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ ဝေါမြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာချစ်ဇော်ဦးက တိရစ္ဆာန်အစာ နေဗီယာမြက် သရုပ်ပြ စိုက်ခင်းစိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တောင်သူ ဦးတန်ပီအား နေဗီယာမြက်တစ်စက် စိုက်ပျိုးရန်အသိပညာ ပေးလက်ကမ်းနှင့် နေဗီယာမြက်ပျိုးပင်များကို ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဝေါမြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာချစ်ဇော်ဦးနှင့် ဝန်ထမ်းများက တောင်သူများနှင့်အတူ စိုက်ပျိုးပေးကြောင်း သိရသည်။ အောင်မြတ်လင်း(ပြန်/ဆက်)



စိုက်ပျိုးရေးကျောင်း ပျဉ်းမနားတည်ထောင်ခြင်း နှစ်(၁၀၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော်၊ ဇွန် ၂၄
စိုက်ပျိုးရေးကျောင်း ပျဉ်းမနားစတင်တည်ထောင်ခြင်း နှစ်(၁၀၀)ပြည့် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ(ပျဉ်းမနား) ကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ နှစ်(၁၀၀)သက်တမ်း ရှေးဟောင်းအဆောက်အအုံ ရှေ့၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်၊ နေပြည်တော် ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ဦးလွင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ တင်ထွဋ်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဝန်ထမ်းနှင့် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ စိုက်ပျိုးရေး



အသီးသီးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်ရှိ ပျဉ်းမနားစိုက်ပျိုးရေးကျောင်းကို လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း တစ်ရာလေးနှစ်ကျော် ခန့်မှ စတင်၍ စိုက်ပျိုးရေးကျောင်း အဖြစ် တည်ထောင်ခဲ့ကြောင်း။

ယင်းနောက် အခမ်းအနား ဒုတိယပိုင်းအစီအစဉ်ကို ဆက်လက် ကျင်းပရာ စိုက်ပျိုးရေးကျောင်း ပျဉ်းမနား စမ်းသပ်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် Mr.Brayton Clarke Case (ဗိုလ် ကိုတ်ကြီး) ကိုယ်တိုင်ရေးသား စစ်ဆေးခဲ့သော စိုက်ပျိုးရေးကျောင်း ဩဘာသီချင်းဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး သိပ္ပံ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ဖျော်ဖြေကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ဦးလွင်နှင့် စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ ကျောင်းသား ဟောင်းများက စိုက်ပျိုးရေးကျောင်း ပျဉ်းမနား စတင်တည်ထောင်ခြင်း နှစ် (၁၀၀) ပြည့် အခမ်းအနားကို ဖဲကြီးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြပြီး အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကံကောင်းပင် နှင့် စိန်ပန်း၊ သပြေဘွား၊ ငရွှေဝါ ပင်များကို စိုက်ပျိုးပေးကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဧည့်သည်တော်များက အထိမ်းအမှတ် ကမ္ပည်း

အသီးသီးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်ရှိ ပျဉ်းမနားစိုက်ပျိုးရေးကျောင်းကို လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း တစ်ရာလေးနှစ်ကျော် ခန့်မှ စတင်၍ စိုက်ပျိုးရေးကျောင်း အဖြစ် တည်ထောင်ခဲ့ကြောင်း။

မှတ်တမ်းများအရ ၁၉၁၇ ခုနှစ်တွင် Mr.Brayton Clarke Case (ဗိုလ်ကိုတ်ကြီး)က စိုက်ပျိုးရေးကျောင်းကို စမ်းသပ်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် စိုက်ပျိုးရေးကျောင်းအဖြစ် တရားဝင် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး လျှောက်ထားခဲ့ရာ စိုက်ပျိုးရေးကျောင်း (American Baptist Missionary (ABM) Agricultural School အဖြစ် ၁၉၂၃ ခုနှစ် ဇွန် ၆ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ကာ ကျောင်းသား ၃၉ ယောက် တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း၊ နှစ်(၁၀၀) ပြည့် သမိုင်းအထောက်အထား အဖြစ် ၁၉၂၃ ခုနှစ်၌ စိုက်ပျိုးရေး ကျောင်းသစ်အတွက် ဆောက်လုပ်ခဲ့သည့် လယ်ယာစက်မှုအဆောက်

က ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ပြုစကား ပြောကြားပြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ရဲတင်ထွဋ်က ဧည့်သည်တော်များကို အထိမ်းအမှတ် လက်ဆောင်များ ပေးအပ်သည်။

အခမ်းအနား အပြီးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဧည့်သည်တော်များသည် ခေတ်အဆက်ဆက် စိုက်ပျိုးရေးပညာရပ် သင်ရိုးညွှန်းတမ်း ပြခန်းများ၊ မျိုးစေ့ပြခန်းများနှင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းသုံး သွင်းအားစုများ၊ စက်မှုလယ်ယာ သုံးယာဉ်များ၊ ပစ္စည်းကိရိယာများ၊ စိုက်ပျိုးရေး ပေးဝေရေးဆိုင်ရာ ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် စိုက်ပျိုးရေး ကျောင်း ပျဉ်းမနား စတင်တည်ထောင်ခြင်း နှစ် (၁၀၀) ပြည့် စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပရာ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ တင်ထွဋ်က အမှာစကားပြောကြားပြီး စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ ကျောင်းဟောင်းများဖြစ်ကြသည့် ရေခင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် (အငြိမ်းစား) ဒေါက်တာ မြင့်သောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ (ပျဉ်းမနား) ကျောင်းအုပ်ကြီး (အငြိမ်းစား) ဦးတင်ဆန်း၊ လက်ထောက်ကထိက (အငြိမ်းစား) ဦးချစ်စိန်၊ ပြင်ပစီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင် ဦးအောင်မိုးဟိန်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ဦးဆောင်ဆွေးနွေးကြပြီး အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများ၏ မေးမြန်းမှုကို ပြန်လည်ဖြေကြားကြသည်။



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မော်လိုက်မြို့၌ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလှည့်သုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အသိပညာပေးဟောပြောပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို မြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနခန်းမ၌ ဇွန် ၂၄ ရက်က ကျင်းပရာ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝဏ္ဏထွန်း စာစီစာကုံးနှင့် ပန်းချီပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူကို ဆုချီးမြှင့်စဉ်။

နက်ဝန်ရှိသူများသည် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ရန်ကုန်၊ ပဲခူးနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးများအတွင်းရှိ မျိုးစေ့ထုတ် တောင်သူလယ်သမားများအဖွဲ့အစည်းများနှင့် မျိုးစေ့ထုတ်ကုမ္ပဏီများက ထုတ်လုပ်သည့် ပေါဆန်းစပါးမျိုးများ

နံကောက်နှင့် GW-11 မျိုးစပါးများကို ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ စပါးစိုက်တောင်သူများထံ မိုးစပါးစိုက်ခိုက်အိမ်ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရေးအတွက် တပ်မတော်မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် စစ်တွေမြို့သို့ အရောက်ပို့ဆောင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံတစ်ဝန်း စိမ်းလန်းဖို့၊ သစ်ပင်စိုက်ပျိုး ထိန်းသိမ်းဖို့

◆ ကျောပိုးမှ အထက်မြန်မာပြည်နယ်နှင့် အောက်မြန်မာပြည် ဇုန် ပွဲစဉ်ပထမနေ့ကို ဇွန် ၂၄ ရက်က ရန်ကုန် မြို့ရှိ သုဝဏ္ဏလေ့ကျင့်ရေးကွင်း-၁ နှင့် ၂ မန္တလေးမြို့ရှိ မြန်မာဘာလုံးအကယ်ဒမီ လေ့ကျင့်ရေးကွင်းများတွင် စတင်ကျင်းပသည်။ အောက်မြန်မာပြည်နယ် ပထမနေ့ နံနက်ပိုင်းပွဲစဉ်များတွင် Sporting Hantha အသင်းက အသာဝတီအသင်းကို သုံးဂိုး-တစ်ဂိုး၊ Royal Yangon အသင်းက ဖားစည်မြေအသင်းကို ငါးဂိုး-တစ်ဂိုး၊ ညနေပိုင်းကျင်းပသည့် ပွဲစဉ်များတွင် Red Hawks Yangon အသင်းက ရန်ကုန်တောင်ဇလပီအသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုး၊ ရာမညအသင်းက ပဲခူးအသင်းကို နှစ်ဂိုး-မိုးရီဖြင့် အနိုင်ရရှိသည်။ အထက်မြန်မာပြည်နယ် ပထမနေ့တွင် ချင်းတွင်းစတားအသင်းက ကချင်စတားအသင်းကို ငါးဂိုး-တစ်ဂိုး၊ Soccer

Care အသင်းက ရှမ်းမြောက်အသင်းကို လေးဂိုး-မိုးရီဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ အောက်မြန်မာပြည်နယ်တွင် အသင်း ၁၂ သင်း၊ အထက်မြန်မာပြည်နယ်တွင် အသင်း ကိုးသင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်လျက်ရှိပြီး နှစ်ကျော့ စနစ်ဖြင့် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ အထက်မြန်မာပြည်နယ်တွင် ချင်းတွင်းစတားအသင်း၊ ကချင်စတားအသင်း၊ မန္တလာအသင်း၊ ဖန်ခါးမြေမကွေးအသင်း၊ စစ်ကိုင်းယူနိုက်တက်အသင်း၊ ရှမ်း (မြောက်) အသင်း၊ ရှမ်း (တောင်) အသင်း၊ ရှမ်း (အရှေ့)အသင်းနှင့် Soccer Care အသင်း၊ အောက်မြန်မာပြည်နယ်တွင် အသာဝတီအသင်း၊ ပဲခူးအသင်း၊ ဖားစည်မြေအသင်း၊ ရခိုင်ယူနိုက်တက်အသင်း၊ Red Hawks Yangon အသင်း၊ Royal Yangon အသင်း၊ Sporting Hantha အသင်း၊ ရွှေပြည်သာလူငယ်အသင်း၊ Yangon Focus အသင်း၊ ရန်ကုန်

တောင်ဇလပီအသင်း၊ ရာမညအသင်း၊ Young Boys အသင်းတို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်လျက်ရှိသည်။ ပြိုင်ပွဲကို အပတ်စဉ် စနေ၊ တနင်္ဂနွေနေ့များတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဇွန်လမှ ဒီဇင်ဘာလအထိ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။ ပြိုင်ပွဲကျင်းပမည့် ပုံစံအရ ဇုန်တစ်ခုစီ ထိပ်ဆုံးရပ်တည်မှုရ နှစ်သင်းမှာ Play-off ဗိုလ်လုပွဲ ကစားခွင့်ရမည်ဖြစ်သည်။ Play-off ပွဲစဉ်များကို ရန်ကုန်မြို့ရှိ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်နှင့် ၁၀ ရက်တွင် ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။

စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအများစုသည် ကျေးလက်ဒေသများ၌ တည်ရှိနေသဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးမွေးမြူရေးသမဝါယမအသင်းများ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ကြရမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၄ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများကို အနီးကပ် ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲရန် စစ်တွေမြို့၌ ရောက်ရှိနေသော သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှစိုးသည် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများသည် စစ်တွေမြို့ ကစ္ဆာပရပ်ကွက်ရှိ ရန်ပြေမာန်ပြေဘုရားပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ကမ်းနားလမ်းတစ်လျှောက်စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် အနောက်ပိုင်း ရေတပ်ကွပ်ကဲမှု ဌာနချုပ်အတွင်း ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် မှန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအား စတုရန်းကျေးဇူးပေးရန် ပြင်ဆင်ချက်ပြုတ်နေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ (အောက်ပုံ)

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ချောင်းနွယ်မင်းဂံကျေးရွာ၊ ချောင်းနွယ်မင်းဂံ



ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ချောင်းနွယ်မင်းဂံကျောင်းတိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကဝိဓအေး ဖူးမြော်ကြည်ညိုပြီး အလှူငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၌ ကျင်းပသည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ထူထောင်

ပြီး အောင်မြင်အောင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း မိရိုးဖလာစပါးမျိုး စိုက်ပျိုးခြင်းထက် ဒေသနှင့်ကိုက်ညီပြီး အထွက်တိုးစေမည့် မျိုးစပါးများကိုသာ စိုက်ပျိုးကြစေလိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများနှင့်အတူ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကိုပါ တစ်ပါတည်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ကြရာတွင်

ကျောင်း၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးအတွက် လိုအပ်သည့် သွင်းအားစုများကို လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ “မ” တည် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာတွင် သမဝါယမစနစ်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေကြသည့် လုပ်ငန်းများ အောင်မြင်နေမှုကို တွေ့မြင်နိုင်ကြောင်း၊ ကျေးလက်နေပြည်သူများ လူမှုစီးပွား ဘဝများမြှင့်မား

ကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက်နေမှုများကိုလည်းကောင်း၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းတို့မှ သမဝါယမအသင်းကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်စေရောင် စီမံကိန်းနှင့် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော မွေးမြူရေး အစုအဖွဲ့နှင့် ရေလုပ်ငန်းအစုအဖွဲ့တို့မှ တာဝန်ရှိသူများကို စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများကို လည်း

ရေးလုပ်ငန်းများ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် အလျင်အမြန်ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားကာ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြချက်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၌ ကျင်းပသည့် သဘာဝစား ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ကြသည်။ (ဝဲပုံ)

အစည်းအဝေးတွင် လုပ်ငန်းကော်မတီများအလိုက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့်အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် လိုက်နာဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများ၊ လုပ်ငန်းတိုးတက်မှု အခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြန်လည်ထူထောင်ရေး



ကျောင်းတိုက်အတွင်း စစ်တွေမြို့ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးများမှ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများက ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ပေးနေမှုများနှင့် ဆေးကုသမှုခံယူနေကြသူများကို ကြည့်ရှုအားပေးရာ (အပေါ်ယာပုံ) ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံရှင်းလင်းပြသကြပြီး ဆေးကုသမှု ခံယူလျက်ရှိသည့် ပြည်သူလူထုအား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံကာ စားသောက်ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အစုအဖွဲ့များနှင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်သည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအများစုသည် ကျေးလက်ဒေသများ၌ တည်ရှိနေသဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးသမဝါယမအသင်းများ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရည်ရွယ်ချက် တူညီသူများဖြင့် သမဝါယမအသင်းများ ဖွဲ့စည်း

လည်းအစုအဖွဲ့ဖြင့် ခြံလှောင်မွေးမြူသည့်စနစ်ကို ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ နို့စားနွား၊ ခိုင်းနွားနှင့် ဒေသန္တရ နွားများ မွေးမြူခြင်းအတွက် နေဇယာမြက်ကို စီးပွားဖြစ် စိုက်ပျိုးကြစေလိုကြောင်း။

နည်းပညာအကူအညီ လိုအပ်သည်များကို ထောက်ပံ့ကူညီပံ့ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အသားတိုး ကြက်များမွေးမြူရေး ဆောင်ရွက်သွားကြမည်ဆိုပါက လိုအပ်သည်များကို ချိတ်ဆက်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်



ရေးနှင့် ဝင်ငွေတိုးတက်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် လိုအပ်သော အကူအညီအထောက်အပံ့များနှင့် ဈေးကွက်ရရှိရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်အဆင့် တာဝန်ရှိသူများက နွားမွေးမြူရေးဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် မြစ်စိမ်းရောင် စီမံကိန်းနှင့်စပ်လျဉ်းသည့်

ကောင်း သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးဒေါက်တာ အောင်ကြီးတို့က ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက စိုက်ပျိုးရေးမွေးမြူရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တွေ့ကြုံရသည့် အခက်အခဲများကို မိမိဌာနတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဆက်သွယ် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ ပြည်နယ်အတွင်း စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူ

လုပ်ငန်းများကို အရှိန်မပျက် သွက်သွက်လက်လက် မြန်မြန်ဆန်ဆန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စစ်တွေမြို့ကို သန့်ရှင်းသာယာလှပသည့် မြို့ဖြစ်စေရန် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် သတိသတိမှတ်မတ် ကြပ်ကြပ်မတ်မတ် ဆောင်ရွက်သွားကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း မှာကြားပြီး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ဖျာပုံမြို့နယ်၌ ပလတ်စတစ်အိတ်ဖြင့် ဈေးမရောင်းချရနေသတ်မှတ်

ဖျာပုံ ဇွန် ၂၄ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့က ပြည်သူများအနေဖြင့် ကြပ်ကြပ်အိတ်၊ တစ်ခါသုံးပလတ်စတစ်အိတ်များ သုံးစွဲမှုလျော့နည်းစေရန်အတွက် အပတ်စဉ် သောကြာနေ့နှင့် တနင်္ဂနွေနေ့တို့တွင် ပလတ်စတစ်အိတ်ဖြင့် ဈေးမရောင်းချရနေအဖြစ် သတ်မှတ်ထားရာ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ပိုင် ဈေးများအတွင်း ဇွန် ၂၄ ရက်က လိုက်လံစစ်ဆေးသည်။

မြို့နယ်စီမံချုပ်ပိုင်ရေးအဖွဲ့၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ ခရိုင်ပတ်ဝန်းကျင်

ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများက မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ပိုင် ဈေးများအတွင်း ဈေးရောင်းချသူများအနေဖြင့် အပတ်စဉ် တနင်္ဂနွေနေ့နှင့် သောကြာနေ့တို့တွင် ကြပ်ကြပ်အိတ်၊ ပလတ်စတစ်အိတ်အစား ငှက်ပျောရွက်၊ ကြာရွက်၊ သတင်းစာစက္ကူ စသည့်သင့်တော်ရာများဖြင့် အစားထိုး ထုတ်ပိုးသုံးစွဲရောင်းချခြင်း ရှိမရှိ လိုက်လံစစ်ဆေးခဲ့ပြီး အသိပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ လက်ကမ်းစာစောင် ဖြန့်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဝင်းနိုင် (ပြန်ဆက်)

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

မူးယစ်ဆေးအန္တရာယ် စုပေါင်းကာကွယ်ကြပါစို့

အောင်ရှင်း

မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲမှုက သုံးစွဲတဲ့ လူတစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းစီကို ထိခိုက်စေရုံသာမက ဆေးစွဲနေသူရဲ့ မိသားစု၊ မိတ်ဆွေအပေါင်းအသင်း၊ တိုင်းပြည်ရဲ့ အရင်းအမြစ်များနဲ့ လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုလုံးကိုပါ ထိခိုက်စေနိုင်ပါတယ်။ သုံးစွဲသူအနေနဲ့လည်း HIV/AIDS ရောဂါ ကူးစက်ခံရခြင်းအပါအဝင် အခြားသော ရောဂါပေါင်းစုံဝင်ရောက်နိုင်ပြီး လူမှုရေးကိုထိခိုက်စေတဲ့ ဆိုးကျိုးများကို ချက်ချင်းလက်ဝင်း ကြုံတွေ့ခံစားရမှာဖြစ်ပြီး မိသားစုရှိတဲ့သူဖြစ်မယ်ဆိုရင် ၎င်းရဲ့ သားသမီးများမှာလည်း မိသားစုနဲ့ပတ်ဝန်းကျင်ရဲ့ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာအရဆော်လည်းကောင်း၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာအရဆော်လည်းကောင်း လျစ်လျူရှုခြင်းခံရမှုတွေ ကြောင့် သနားဖွယ်ရာ စိတ်ဒဏ်ရာများနဲ့ ကြီးပြင်းလာကြရပါတယ်။

ဒီလိုမျိုး တစ်ဦးချင်းနဲ့ မိသားစုဆိုင်ရာ ဆိုးကျိုးတွေက ဒီနေရာမှာ ရုပ်တန်မနေဘဲ ပတ်ဝန်းကျင်နဲ့ လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုလုံးကိုပါ သက်ရောက်လာပါတော့တယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရာမှာ အထူးသဖြင့် မက်သာဖက်တစ်မင်း ထုတ်လုပ်တဲ့ နေရာများရဲ့ ပတ်ဝန်းကျင်မှာ ဓာတုအဆိပ်သင့်မှုကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခုလုံးကို ကြီးကြီးမားမား သက်ရောက်မှုရှိနိုင်ပါတယ်။ ဆေးစွဲသူတွေနဲ့ မိသားစုတွေကို စောင့်ရှောက်ကုသရတဲ့ အရင်းအမြစ်များကလည်း သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းပြည်အတွက် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးတစ်ခုဖြစ်လာပြီး တိုင်းပြည်ကိုပါ ထိခိုက်လာပါတော့တယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါးကြောင့် လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေးစတဲ့ ဘက်ပေါင်းစုံက ဆုတ်ယုတ်မှုတွေဖြစ်ပေါ်လာပြီး အဆိုးသတ်မှာ လူရာမဝင်၊ လူစဉ်မစိတ် မျိုးဆက်များ၊ လူသားအဖွဲ့အစည်းများဖြစ်လာကာ တစ်နိုင်ငံလုံး၊ ကမ္ဘာကြီးတစ်ခုလုံးပျက်စီးရတဲ့ အခြေအနေကို ဆိုက်ရောက်လာနိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအားလုံးက မူးယစ်ဆေးဝါးကို အားလုံးရဲ့ဘုံရန်သူအဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး တိုက်ဖျက်တားဆီးနေကြခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဇွန်လ ၂၆ ရက်နေ့ကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ (International Day against Drug Abuse and Illicit Trafficking) အဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး နှစ်စဉ်ကျင်းပလျက်ရှိရာမှ ယခု ၂၀၂၃ ခုနှစ်မှာဆိုရင် ၃၆ ကြိမ်တိုင်ခွဲပြုဖြစ်ပါတယ်။



ဖမ်းဆီးရမိထားသော မူးယစ်ဆေးဝါးများကို မန္တလေးမြို့၌ သမန်နှစ် ၉၈၂၆ ရက်က မီးရှို့ဖျက်ဆီးစဉ်။

၁၉၉၃ ခုနှစ်၊ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး ဗဟိုအဖွဲ့ကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ လက်ထက်မှာ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၁ ရက်နေ့ ရက်စွဲနဲ့ ထပ်မံပြင်ဆင်ပြီး အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၂၅/၂၀၂၂ ဖြင့် အဖွဲ့ဝင် ၁၉ ဦး၊ လုပ်ငန်းတာဝန် ၂၁ ချက်ဖြင့် ပြောင်းလဲပြင်ဆင်စဉ်စည်းခဲ့ပါတယ်။ ဗဟို

အဖွဲ့က လုပ်ငန်းအဖွဲ့ ၁၁ ဖွဲ့ကို တိုးချဲ့ပြင်ဆင် ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို အရှိန်မြှင့်တင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ လက်ထက်မှာ မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး လုပ်ငန်းများ ထိရောက်အောင်မြင်ခဲ့ပြီး မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေတဲ့ ဆေးဝါးအမြောက်အမြား ဖမ်းဆီးရမိမှုစာရင်းတွေကို နှစ်အလိုက် ဖော်ပြပေးလိုက်ပါတယ်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး မူးယစ်ဆေးဝါးဖမ်းဆီးရမိမှု

စဉ်	အမျိုးအမည်	၂၀၂၁ ခုနှစ်		၂၀၂၂ ခုနှစ်		၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ မေလအထိ		ရေတွက်ပုံ
		အရေအတွက်	တန်ဖိုး (ကျပ်သန်း)	အရေအတွက်	တန်ဖိုး (ကျပ်သန်း)	အရေအတွက်	တန်ဖိုး (ကျပ်သန်း)	
၁	ဘီနိုး	၂၆၃,၀၀၉၅	၂၆၃,၀၀၉၅	၁၂၀၉,၇၇၇၄	၁၂၀၉,၇၇၇၄	၂၀၉,၃၀၀၇	၂၀၉,၃၀၀၇	ကိုလို
၂	ဘီနိုးဖြူ	၂၂၆,၀၀၃၄	၇၅၇၈၃,၂၇၃၂	၁၃၅,၄၉၈၁၄	၄၀၃၆၄,၉၄၄၄	၉၂,၇၉၀၉၇	၂၇၆၅၃,၇၉၀	ကိုလို
၃	စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား	၁၉၈၀၈၈၇၅	၃၉၆၃၇၇,၄၃၁	၁၆၉၀၇၉၀၉	၃၃၈၁၄၁,၈၁၈	၉၂၈၁၂၁၁	၁၈၄၆၂,၄၂၂	ပြား
၄	ဆိုက်စ်	၁၃၈၁၅,၇၇၄၂	၂၇၆၃၁၅,၅၈၄	၂၃၄၁၁,၉၁၉၈	၄၆၈၀၃၈,၃၉၆	၇၂၅,၂၇၁၉၉	၁၄၄၃၀၅,၄၃၉၈	ကိုလို
၅	ဆေးခြောက်	၅၃၃,၇၁၅၉၃၁	၁၅၁,၁၄၇၈၈၉	၉၂၉,၄၃၀၂၅	၂၇၈,၈၂၉၀၇၅	၃၄၈,၁၀၀၄၃	၁၀၄,၄၃၀၂၉	ကိုလို
၆	ဘီနိုးစာရွက်	၃၀၈၈,၂၁၃၇	၃၀၈,၈၂၁၃၇	၁၆၀၈,၇၀၇၆၇	၁၆၀,၈၇၀၇၆၇	၄၆၀,၇၁၁၆၅	၄၆,၀၇၁၁၆၅	ကိုလို
၇	ဘီနိုးစာမူနီ	၁၀၅၈,၄၈၀၅၅	၁၀၅,၈၄၈၀၅၅	၇၆၆,၄၇၇၁၁	၁၀၄,၉၇၅၅၅	၁၀၆,၅၄၄၉၅	၁၇,၄၈၀၅၅	ကိုလို
စုစုပေါင်း (ကျပ်သန်း)		၉၇၀,၂၈၈,၉၇		၁,၁၂၀,၃၆၀,၃၁		၃၇၇,၀၀၈,၉၅		
		အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၄၆၂,၅၄၀) သန်း		အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၅၃၃,၅၀၀) သန်း		အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၁၇၉,၅၃၀) သန်း		

ရွှေပြိုင်ဒေသအဖြစ် သတ်မှတ်ထားတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံ ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့ဘက်၊ ထိုင်းနိုင်ငံ မြောက်ဘက်၊ လာအိုနိုင်ငံမြောက်ဘက်နဲ့ တရုတ်နိုင်ငံ အနောက်တောင်ဘက်ဒေသများဟာ ကမ္ဘာပေါ်မှာ ဘီနိုးနဲ့ဘီနိုးဖြူ အများဆုံးထုတ်လုပ်တဲ့ဒေသအဖြစ် ကျွန်ုပ်တို့နေသေးတဲ့အတွက် အဲဒီဒေသအတွင်းမှာရှိတဲ့ နိုင်ငံများက မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မဲခေါင်သဘောတူညီချက်ကို မြန်မာ၊ ထိုင်း၊ လာအိုနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံတို့က ၁၉၉၃ ခုနှစ်မှာ သဘောတူညီချက် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြပါတယ်။ ၁၉၉၃ ခုနှစ်မှာ အဖွဲ့ဝင်သစ်အဖြစ် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံနဲ့ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတို့ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး မဲခေါင်ဒေသခွဲခြောက်နိုင်ငံအတွင်းမှာ မူးယစ်ဆေးဝါးထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါတယ်။

ဒီစာရင်းဇယားများနဲ့ ဖမ်းဆီးရမိမှုဖြစ်စဉ်များကို လေ့လာကြည့်ခြင်းအားဖြင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီလက်ထက်မှာ မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို စွမ်းစွမ်းတစ်ဆောင်ရွက်မှုများက မှတ်တမ်းတင်ထိုက်ပါတယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါးကို ထိရောက်စွာ တားဆီးကာကွယ်နိုင်ဖို့ ပြည်သူလူထုက မူးယစ်ဆေးဝါးရဲ့ ဆိုးကျိုးကို နားလည်သဘောပေါက်ပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့က အရေးကြီးစွာတစ်ခုဖြစ်တဲ့အတွက် လူငယ်မျိုးဆက်သစ်တို့ မူးယစ်ဆေးဝါးရဲ့ အန္တရာယ်ကို သိရှိနိုင်စေဖို့ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့က စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ လူငယ်များနဲ့ ပြည်သူလူထုအတွင်းမှာ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် များမှာ တက်ကြွစွာဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါး ထိန်းချုပ်ရေးအစည်းအဝေးများဖြစ်တဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါး ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ အာဆီယံဝန်ကြီးအဆင့်အစည်းအဝေး (AMMD)၊ အာဆီယံမူးယစ်ဆေးဝါး ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများအစည်းအဝေး (ASOD)၊ အာဆီယံလေကြောင်းကြားဖြတ်စစ်ဆေးရေး အထူးအဖွဲ့အစည်းအဝေး (AAITF)၊ အာဆီယံ ပင်လယ်ဆိပ်ကမ်းကြားဖြတ်စစ်ဆေးရေးအထူးအဖွဲ့ အစည်းအဝေး (ASITF)၊ အာဆီယံ မူးယစ်ဆေးဝါး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှု ကွန်ရက်အစည်းအဝေး (ADMM) များကို ပါဝင်တက်ရောက်ပြီး ဘက်ပေါင်းစုံကနေ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ အာဆီယံအဖွဲ့က ချမှတ်ထားတဲ့ စာမျက်နှာ ၉ သို့

မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (ဈ)ရပ်ကွက်ရှိ "မြတ်မောင်" စိန်ရွှေရတနာဆိုင်အား ဓားပြတိုက်လုယက်ခဲ့သည့် တွဲတေးမြို့ပြပြောက်ကျားအမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ ဝင်များ ဖမ်းဆီးရမိမှု အခြေပြုလေး

တွဲတေးမြို့ပြပြောက်ကျားအမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့ ခုတီယခေါင်းဆောင်



မံရွှည်(ခ)ဘိုဇော်(ခ)ဘက်နိုင်စိုး

ဖမ်းဆီးရမိအကြမ်းဖက်အဖွဲ့ဝင်များ

ဇူလိုင်လ ၁၈ ရက်တွင် ဖမ်းဆီးရမိသူများ

ဦးကျော်စွာ	မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး	မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး	မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး
		ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိသူများ	
ဦးကျော်စွာ	မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး		
မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး	မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး	မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး	မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး

အကြမ်းဖက်သမားများအား ကူညီလက်ခံထားရှိသူများ

ဇူလိုင်လ ၁၈ ရက်တွင် ဖမ်းဆီးရမိသူများ

	ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိသူများ		
မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး			
မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး	မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး	မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး	မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး
မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး	မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး	မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး	မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး

လက်နက်/ခဲယမ်း လှူဆောင်/ သိမ်းဆည်းပေးသူများ

ဇူလိုင်လ ၁၈ ရက်တွင် ဖမ်းဆီးရမိသူများ

မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး	မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး
ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိသူများ	
မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး	မောင်အောင်(ခ) ဘက်နိုင်စိုး

ကျောဖုံးမှ
ဖမ်းဆီးရမိ တရားခံများ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ ဇူလိုင်လ ၂၀ ရက်တွင် တွဲတေးမြို့ပြ ပြောက်ကျား အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သည့် ဆက်ပိုင်မျိုး၊ ဇော်မျိုးခန့်နှင့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ဝင်များကို လက်ခံထားရှိသည့် ကျော်သူဟိန်း၊ ဥက္ကာကျော်၊ မျိုးညွှန်အောင် တို့အား မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် အမှတ်(၄) ရပ်ကွက် တေတာဝါလမ်းတွင် ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ဖမ်းဆီးရမိ
အလားတူ ဇူလိုင်လ ၂၂ ရက်ညနေပိုင်းတွင် ဓားပြတိုက်လုယက်မှုတွင် ပါဝင်ခဲ့သည့် တွဲတေးမြို့ပြ ပြောက်ကျားအမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့မှ တရားခံ ကျော်စင်ထိုက် (ခ) ကိုကြီးကျော်၊ ဝီလျံထိုက် (ခ) ဝီလျံ၊ ဒိုင်ခန့်ဇော် (ခ) ရှမ်းလေးနှင့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ဝင်များအား လက်ခံထားရှိသည့် လှသိန်း (ခ) မုဆယ် တို့ကို Sig Sauer ပစ္စတိုက်တစ်လက်၊ Kuzey ပစ္စတိုက်တစ်လက်၊ ပစ္စတိုကျည်အိမ်လေးခု၊ ၉ မမကျည် ၄၇ တောင့်တို့နှင့်အတူ ဖျာပုံမြို့နယ် အပြောင်ကျေးရွာ၌ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ဖမ်းဆီးရမိ တရားခံများ၏

ထွက်ဆိုချက်များအရ ဇူလိုင်လ ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် တွဲတေးမြို့ပြ ပြောက်ကျား အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့မှ ခုတီယခေါင်းဆောင် ဆံရှည် (ခ) ကိုထက် (ခ) ထက်နိုင်စိုးနှင့် ၎င်းအား လက်ခံထားရှိပြီး လက်နက်/ခဲယမ်းများကို သိုလှောင်သိမ်းဆည်းပေးထားသည့် လှမျိုးဇော် (ခ) ချစ်ထူး၊ မြင့်လွင်၊ သောရေမူး (ခ) ဖိုးသောကြာ၊ လဲပွဲမူး၊ လယ်မူးနှင့် ငြိမ်းချမ်း (ခ) ပသီ တို့အား Sig Sauer ပစ္စတိုက်တစ်လက်၊ Pietro Beretta ပစ္စတိုက်တစ်လက်၊ Beretta ပစ္စတိုက်တစ်လက်၊ ပစ္စတိုကျည်အိမ် သုံးခု၊ ၉ မမကျည်အတောင့် ၃၀၊ လက်ပစ်ဗုံးတစ်လုံး၊ လက်လုပ်ရိုက်စစ်ဗုံး နှစ်လုံးတို့နှင့်အတူ တွဲတေးမြို့နယ် ရေကျော်စုကျေးရွာ၌ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိ
ဖမ်းဆီးရမိ တရားခံများ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ ယင်းနေ့ညနေပိုင်းတွင် တွဲတေးမြို့ပြ ပြောက်ကျားအမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ဝင် လေးမောင်မောင် (ခ) ရွှေကွန်း အား တွဲတေးမြို့နယ် ရေကျော်စု ကျေးရွာရှိ ၎င်း၏ နေအိမ်၌ ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်တွင် တရားခံ ကျား ၂၆

ဦး၊ မ နှစ်ဦး၊ ပေါင်း ၂၈ ဦးတို့ကို လက်နက်ငယ်မျိုးစုံ ၁၀ လက်၊ ကျည်အိမ်မျိုးစုံ ၁၅ ခု၊ လက်ပစ်ဗုံးမျိုးစုံ ငါးလုံး၊ ကျည်မျိုးစုံ ၆၂၇ တောင့်တို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကာ ဓားပြတိုက်လုယက်ယူဆောင်သွားသည့် ရွှေထည်ပစ္စည်းများအား ပြန်လည်သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့
ဖမ်းဆီးရမိ တရားခံများ၏ ထွက်ဆိုချက်များအရ တွဲတေးမြို့ပြ ပြောက်ကျားအမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင်မှာ KNLA တပ်မဟာ (၆) လှုပ်ရှားနယ်မြေအတွင်း ခိုအောင်းလျက်ရှိသည့် တရားခံပြေး ချမ်းမြေ့အောင်

ဖြစ်ပြီး ၎င်း၏ ခိုင်းစေမှုဖြင့် တွဲတေးမြို့နယ်အတွင်း အပြစ်မဲ့ပြည်သူများအား လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်မှု ၁၀ ကြိမ်၊ ဓားပြတိုက်မှု သုံးကြိမ်၊ ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်း ဇူလိုင်လ ၂၀ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ဖော်ထုတ်သိရှိ
ထပ်မံ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည့် တရားခံ ဆံရှည် (ခ) ကိုထက် (ခ) ထက်နိုင်စိုး၏ ထွက်ဆိုချက်အရ လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်မှု ၁၀ ကြိမ်၊ အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲမှု တစ်ကြိမ် ထပ်မံကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိရသည်။

> ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်တွင် ဖမ်းဆီးရန်ကျန်

တရားခံများ ဖြစ်သည့် ကျော်ကျော်နှင့် အောင်ကြီး (ခ) အောင်မင်းဦးတို့ နှစ်ဦးသည် တွဲတေးမြို့နယ် ကျိုက်သလဲကျေးရွာ၌ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ဦးမြင့်သန်းအား ဒလန်ဟု စွပ်စွဲ၍ ပစ္စတိုက်သေဒုတ်ဖြင့် လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ရာတွင် ဖြိုးကိုကိုမှ အခြေအနေကြည့်ရှုပေးခဲ့ကြောင်း။

> ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် ဖမ်းဆီးရန်ကျန် တရားခံများဖြစ်သည့် ကျော်ကျော်နှင့် အောင်ကြီး (ခ) အောင်မင်းဦးတို့ နှစ်ဦးသည် တွဲတေးမြို့နယ် စာကျက်နာ ၁၁ သို့



ဖျာပုံမြို့နယ် အပြောင်ကျေးရွာတွင် တွဲတေးမြို့ပြပြောက်ကျားအမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသည့် လက်နက်/ခဲယမ်းများ။



တွဲတေးမြို့နယ် ရေကျော်စုကျေးရွာတွင် တရားခံ နှစ်ဦးနှင့်အတူ သိမ်းဆည်းရမိသည့် လက်နက်/ခဲယမ်းများ။

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

မြူးကျေးရွာရှိ ကြည့်နူး ရိပ် စားသောက်ဆိုင်၌ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ဦးစိုး ညီညီ (ခ)ရိုးအား ဒလန် ဟုခေါ်တွင်၍ ပစ္စတိုသေနတ်ဖြင့် လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ရာတွင် မြူးကျေးရွာမှ အခြေအနေ ကြည့်နူးပေးခဲ့ကြောင်း။

> ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ရက်တွင် မြူးကျေးရွာနှင့်ကောင်းမြတ် (ခ)Blank တို့ နှစ်ဦးသည် တွံတေးမြို့နယ် ကျွန်းတောရပ်ကွက် မိုးညှင်းလမ်းရှိ မိုးညှင်းဘုန်းကြီးကျောင်းအနီး၌ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်ကျော်ဦး (ခ) ဂျင်မီအား ပစ္စတိုသေနတ်ဖြင့် လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ရာတွင် ကိုကိုအောင်မှ အခြေအနေ ကြည့်နူးပေးခဲ့ပြီး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှု မရှိကြောင်း။

> မတ် ၂၆ ရက်တွင် ဖမ်းဆီးရန် ကျန်တရားခံ ကျော်ကျော်မှ တွံတေးမြို့နယ် လာကပုံ ကျေးရွာနှင့် ရေကျော်စုကျေးရွာကြား၌ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ဦးနိုင်လွင်အား ဒလန်ဟု ခေါ်တွင်၍

၍ ပစ္စတိုသေနတ်ဖြင့် လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ရာတွင် လေးမောင်မောင်(ခ)ရွှေကုန်းမှ အခြေအနေ ကြည့်နူးပေးခဲ့ကြောင်း။

> ဧပြီ ၂၇ ရက်တွင် ဆက်ပိုင်မျိုးနှင့် ဖမ်းဆီးရန်ကျန်တရားခံ အောင်ကြီး (ခ)အောင်မင်းဦး တို့ နှစ်ဦးမှ တွံတေးမြို့နယ် ကွမ်းခြံရပ်ကွက် ရိပ်သာဘုန်းကြီးကျောင်းရှေ့၌ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ဦးလှမိုးအား ဒလန်ဟု ခေါ်တွင်၍ ပစ္စတိုသေနတ်ဖြင့် လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ရာတွင် လေးမောင်မောင်(ခ)ရွှေကုန်းမှ အခြေအနေ ကြည့်နူးပေးခဲ့ကြောင်း။

> ဧပြီ ၃၀ ရက်တွင် ဆက်ပိုင်မျိုးနှင့် ဖမ်းဆီးရန်ကျန်တရားခံ အောင်ကြီး (ခ)အောင်မင်းဦး တို့ နှစ်ဦးမှ တွံတေးမြို့နယ် မင်းပိုင်းရပ်ကွက် မြူးကျေးရွာသွား ကားလမ်းပေါ်၌ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ စောအယ်လ်မျိုးကြီး အား ဒလန်ဟု ခေါ်တွင်၍ ပစ္စတိုသေနတ်ဖြင့် လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ရာတွင် မြူး

ကိုကိုမှ အခြေအနေ ကြည့်နူးပေးခဲ့ကြောင်း။

> မေ ၃ ရက်တွင် ဖမ်းဆီးရန်ကျန်တရားခံ ကျော်ကျော်နှင့် အောင်ကြီး (ခ)အောင်မင်းဦးတို့ နှစ်ဦးသည် တွံတေးမြို့နယ် မင်းပိုင်းရပ်ကွက် မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၌ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ဦးမြင့်အား ဒလန်ဟုခေါ်တွင်၍ ပစ္စတိုသေနတ်ဖြင့် လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ရာတွင် လေးမောင်မောင်(ခ)ရွှေကုန်းမှ အခြေအနေ ကြည့်နူးပေးခဲ့ကြောင်း။

> ဇူလိုင် ၂၄ ရက်တွင် ကျော်ကျော်နှင့် အောင်ကြီး(ခ)အောင်မင်းဦးတို့ နှစ်ဦးသည် တွံတေးမြို့နယ် ဈေးသစ်ရပ်ကွက် မရမ်းကုန်း (၃)လမ်း၌ အပြစ်မဲ့ ပြည်သူ ဒေါ်မိမိကျော်အား ဒလန်ဟုခေါ်တွင်၍ ပစ္စတိုသေနတ်ဖြင့် လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ရာတွင် ကိုကိုအောင်မှ အခြေအနေ ကြည့်နူးပေးခဲ့ကြောင်း။

> အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်တွင် မြူးကျော်၊ ကောင်း



၁၈.၃.၂၀၂၂ ရက်တွင် တွံတေးမြို့နယ် ကျွဲလမုကျေးရွာရှိ Mytel ဆက်သွယ်ရေးတာဝါတိုင်တွင် လက်လုပ်မိုင်းတွေ့ရှိသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

မြတ်(ခ)Blank တို့ နှစ်ဦးသည် တွံတေးမြို့နယ် အိုးတို အရှေ့ရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၌ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ဦးအုန်းမြင့်အား ဒလန်ဟုခေါ်တွင်၍ ပစ္စတိုသေနတ်ဖြင့် လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ရာတွင် ကိုကိုအောင်မှ အခြေအနေ ကြည့်နူးပေးခဲ့ကြောင်း။

> ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ် ၁၈ ရက်တွင် မြူးကျော်နှင့် ဖမ်းဆီးရန်ကျန်တရားခံ အောင်ကြီး(ခ) အောင်မင်းဦးတို့ နှစ်ဦးသည် တွံတေးမြို့နယ် ကျွဲလမုကျေးရွာရှိ Mytel ဆက်သွယ်ရေးတာဝါတိုင်အား လက်လုပ်မိုင်းတစ်လုံးဖြင့် ဖောက်ခွဲခဲ့ရာတွင် ကိုကိုအောင်မှ

အခြေအနေ ကြည့်နူးပေးခဲ့ကြောင်း။

အကြမ်းဖက်လုပ်ဆောင်မှု ၂၄ ကြိမ်တို့ကို ကျူးလွန် တွံတေးမြို့ပြ မြောက်ကျား အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အနေဖြင့် တွံတေးမြို့နယ်နှင့် ရန်ကုန်မြို့အတွင်း လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်မှု အကြိမ် ၂၀၊ ဓားပြတိုက်လှယ်မှု သုံးကြိမ်နှင့် အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲမှု တစ်ကြိမ် စုစုပေါင်း အကြမ်းဖက်လုပ်ဆောင်မှု ၂၄ ကြိမ်တို့ကို ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိရသည်။

လျှို့ဝှက်စွာသတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင် အထက်ပါဖမ်းဆီးရန်တရားခံများအား ၎င်းတို့နှင့် ထိုက်တန်သည့် ပြစ်ဒဏ်များကို ဥပဒေအတိုင်း ထိရောက်စွာအရေးယူ

ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အကြမ်းဖက်မှု ဆောင်ရွက်နေသူများအား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက ပိုင်းဝန်းကာကွယ် တိုက်ဖျက်ကြရန်နှင့် ဆက်စပ်တရားခံများအား အမြန်ဆုံး ဖမ်းဆီးရန်အတွက် ၎င်းတို့ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် လှုံ့ဆော်သွားလာနေထိုင်မှု သတင်းများရရှိပါက သက်ဆိုင်ရာသို့ လျှို့ဝှက်စွာသတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း၊ သတင်းပေးသူနှင့် ဖမ်းဆီးပေးသူများအား ထိုက်တန်စွာ လျှို့ဝှက်၍ ဆုငွေများ ချီးမြှင့်ပေးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် မြို့ရွာများ အမြန်ဆုံးအေးချမ်း တည်ငြိမ်ရေးအတွက် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ကြီးပမ်းဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။ သတင်းစဉ်



၁၉.၁.၂၀၂၂ ရက်တွင် တွံတေးမြို့နယ် ကျွဲလမုကျေးရွာ၌ အကြမ်းဖက်သူများ၏ သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်မှုကြောင့် သေဆုံးခဲ့သည့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ဦးမြင့်သန်း(၆၇)နှစ်။



၂၂.၁.၂၀၂၂ ရက်တွင် တွံတေးမြို့နယ် မြူးကျေးရွာ တွံတေး-မအူပင် ကားလမ်းပေါ်၌ အကြမ်းဖက်သူများ၏ သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်မှုကြောင့် သေဆုံးခဲ့သည့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူ သန့်ဇင်အောင်(၃၅)နှစ်။



၁၅.၂.၂၀၂၂ ရက်တွင် တွံတေးမြို့နယ် မြူးကျေးရွာ ကြည့်နူးရိပ် စားသောက်ဆိုင်၌ အကြမ်းဖက်သူများ၏ သတ်ဖြတ်မှုကြောင့် သေဆုံးခဲ့သည့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ဦးစိုးညီညီ(ခ)ရိုး(၄၀)နှစ်။



၁၈.၂.၂၀၂၂ ရက်တွင် တွံတေးမြို့နယ် ကျွန်းတောရပ်ကွက် မိုးညှင်းလမ်းရှိ မိုးညှင်းဘုန်းကြီးကျောင်းအနီး၌ ရစဖမှူးအား အကြမ်းဖက်သူများမှ သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်ခဲ့သည့် ရစဖမှူး ကျော်ကျော်ဦး(ခ)ဂျင်မီ(၄၉)နှစ် (ထိခိုက်မှုမရှိ)။



၂၆.၃.၂၀၂၂ ရက်တွင် တွံတေးမြို့နယ် လာကပုံကျေးရွာနှင့် ရေကျော်စုကျေးရွာကြား၌ အကြမ်းဖက်သူများ၏ သတ်ဖြတ်မှုကြောင့် သေဆုံးခဲ့သည့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ဦးနိုင်လွင်(၅၃)နှစ်။



၂၇.၄.၂၀၂၂ ရက်တွင် တွံတေးမြို့နယ် ကွမ်းခြံရပ်ကွက် ရိပ်သာဘုန်းကြီးကျောင်းရှေ့၌ အကြမ်းဖက်သူများမှ သတ်ဖြတ်မှုကြောင့် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ဦးလှမိုး(၅၃)နှစ် (စိုးရိမ်ရ)ဒဏ်ရာ။



၃၀.၄.၂၀၂၂ ရက်တွင် တွံတေးမြို့ မင်းပိုင်းရပ်ကွက် မြူးကျေးရွာသွား ကားလမ်း၌ အကြမ်းဖက်သူများ၏ သတ်ဖြတ်မှုကြောင့် သေဆုံးခဲ့သည့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ဦးစောအယ်မျိုးကြီး(၅၃)နှစ်။



၃၅.၅.၂၀၂၂ ရက်တွင် တွံတေးမြို့နယ် မင်းပိုင်းရပ်ကွက် မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၌ အကြမ်းဖက်သူများ၏ သတ်ဖြတ်မှုကြောင့် သေဆုံးခဲ့သည့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ဦးမြင့် (၆၂)နှစ်။



၂၄.၇.၂၀၂၂ ရက်တွင် တွံတေးမြို့နယ် ဈေးသစ်ရပ်ကွက် မရမ်းကုန်း(၃)လမ်း၌ အကြမ်းဖက်သူများ၏ သတ်ဖြတ်မှုကြောင့် သေဆုံးခဲ့သည့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ဒေါ်မိမိကျော် (၅၁)နှစ်။



၂၆.၁၀.၂၀၂၂ ရက်တွင် တွံတေးမြို့နယ် အိုးတိုအရှေ့ရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၌ အကြမ်းဖက်သူများ၏ သတ်ဖြတ်မှုကြောင့် သေဆုံးခဲ့သည့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ဦးအုန်းမြင့် (၆၅)နှစ်။

တနင်္သာရီမြို့ အမက-တပ်ဦးကျောင်းတွင် အသိပညာပေးဟောပြော

တနင်္သာရီ ဇွန် ၂၄ တနင်္သာရီမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့နှင့် ပညာရေးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ ချောင်းငယ်ရပ်ကွက် အမက - တပ်ဦးကျောင်းရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို ယမန်နေ့က ကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်မူမူအောင်နှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊

Grade- 3 မှ Grade-5 အထိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်သည်။ အခမ်းအနားတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမူရယူစီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့သုံးစွဲမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မူးယစ်ကင်းစင်ကျောင်းတစ်ခုခေါင်းစဉ်၊ မြို့ရွာ/ရပ်ကွက်သန့်ရှင်းသော သာယာလှပစေရေးအတွက် စနစ်တကျအမှိုက်စွန့်ပစ်ခြင်းနှင့် ပလတ်စတစ်လွှာချွတ်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို တာဝန်ရှိသူများ

က ပညာပေးဟောပြောကြသည်။ ဆွေးနွေးမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူအား ပြန်လည်ဆန်းစစ်ပြီး ဦးစီးအရာရှိ ဦးထိန်ဝင်းနှင့်အမှုဆောင်အရာရှိဒေါ်ချိုချိုခန့်တို့က ဆုငွေများ ချီးမြှင့်ပေးသည်။ ယင်းနောက် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ပြသပေးထားသော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလှူသုံးစွဲမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် နံရံကပ်စာစောင်ကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက စိတ်ဝင်တစား ကြည့်ရှုလေ့လာကြကြောင်း သိရသည်။

နန်းသာရီ-ထိန်ဝင်း(ပြန်ဆက်)

လှုပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းဟန် ကုံကော်ပျိုးပင် ဦးဆောင်စိုက်ပျိုးပေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၄
လှုပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် လှုပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန နေပြည်တော် ဗဟိုသင်တန်းကျောင်းအတွင်း ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားသို့ လှုပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းဟန်၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးရုံး၊ ဦးစီးဌာန၊ လုပ်ငန်းတို့မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ဌာန အကြီးအကဲများနှင့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။
ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ၂၀၂၃ ခုနှစ် မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကုံကော်ပင် ကို ဦးဆောင်စိုက်ပျိုးပေးပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး၊

ဦးစီးဌာန၊ လုပ်ငန်းတို့မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ဌာနအကြီးအကဲ များနှင့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများက စိန်တစ်လုံး သရက်ပျိုးပင်များကို သတ်မှတ်နေရာများတွင် တစ်ပြိုင်တည်း စိုက်ပျိုးနေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု အားပေးသည်။ (ယာဝု)
လှုပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ယနေ့ တွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ တည်ဆောက် ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လှုပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံးများ၊ မဟာဓာတ် အားလှိုင်းမှူးရုံးများ၊ ဓာတ်အားခွဲရုံများနှင့် ဝန်ထမ်း အိမ်ရာများရှိ မြေကွက်လပ်များ၌လည်း စိန်တစ်လုံး သရက်ပင် ၁၃၀၀၀ ကျော်ကို တစ်ချိန်တည်း တစ်ပြိုင် တည်း စိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနယ်မြေအခြေစိုက် မြန်မာပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (MPD)၊ ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ (People's Pioneer Party) နှင့် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးမဟာမိတ်များအဖွဲ့ချုပ်ပါတီတို့အား နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်း ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု ရှိ၊ မရှိ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၄
ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်သည် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြု ခဲ့ပြီးဖြစ်သော နိုင်ငံရေးပါတီများ ၏ ပါတီလုပ်ငန်းများကို ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ခြင်း ရှိ၊ မရှိ ကြီးကြပ် စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ရာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင် စောဝင်း၊ ဦးအောင်မိုးမြင့်၊ ဦးကိုလွင်နှင့် ဦးသန်းအောင် ကျော်တို့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်း တွင် ရန်ကုန်မြို့ လွှတ်တော် အောက်အဖိုရှိ ပယင်းခန်းမ၌ မြန်မာပြည်သူ့ ဒီမိုကရက်တစ် ပါတီ (MPD)၊ ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင် ပါတီ (People's Pioneer Party) နှင့် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးမဟာမိတ် များ အဖွဲ့ချုပ်ပါတီတို့မှ ဥက္ကဋ္ဌ၊ အမှုဆောင် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံသည်။ (အပေါ်ပုံ)



ရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်ရေး တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် များက နိုင်ငံရေးပါတီများအနေ ဖြင့် နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင် ခြင်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် အညီ မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုသည့် နေ့ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း ၉၀ အတွင်း သတ်မှတ်ပါတီဝင် အင်အား ပြည့်မီအောင် စည်းရုံး ထားရှိရေး၊ ရက်ပေါင်း ၁၈၀ အတွင်း ပါတီရုံးခန်းများသတ်မှတ် အရေးအတွက်အတိုင်း စနစ်တကျ ဖွင့်လှစ်ထားရှိရေး၊ ပါတီဘဏ္ဍာ ရေးစည်းမျဉ်းများကို ညွှန်ကြား ချက်များနှင့်အညီ ရေးဆွဲဆောင် ရွက်ထားရှိရေး၊ ပါတီအလံနှင့် ဆိုင်းဘုတ်များ အသုံးပြုခြင်းကို ဥပဒေသတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ စနစ်တကျ လိုက်နာဆောင်ရွက် သွားကြရန်နှင့် စည်းရုံးရေးကာလ အတွင်း ပြည်သူများ အနှောင့် အယှက်မဖြစ်စေရေး သတ်ပြု အလေးထား ဆောင်ရွက်သွားကြ ရန်၊ လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲတွင် အချိုးကျကိုယ်စားပြုစနစ် (PR) ကျင့်သုံးသွားမည်ဖြစ်၍ မိမိပါတီ

ကိုယ်စားပြုလွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များ ရွေးကောက်တင် မြောက်ခရုရန် အခွင့်အလမ်း ပိုမို ရရှိလာနိုင်သည်ဖြစ်၍ နိုင်ငံ မှ အားကောင်းသည့် နိုင်ငံရေးပါတီ များအဖြစ် လေ့ကျင့်ပြင်ဆင် တည်ဆောက်ထားကြရန်၊ ထွက် ပေါ်လာမည့် ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက် များအရ ရွေးကောက်ပွဲကာလ အတွင်း အောက်မြေပါတီဝင် အချို့၏ ဥပဒေနှင့်မညီသော စည်းကမ်း ချိုးဖောက်မှုများ ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာပါတီများ အပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှု ကြီးမားလာနိုင်သဖြင့် ပါတီဝင် အဆင့်ဆင့်ကို ဥပဒေစည်းကမ်း လိုက်နာရေး တာဝန်ယူထိန်း ကျောင်း ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက် သွားကြရန်၊ ရွေးကောက်ပွဲ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု ရှိရေးအတွက် မဲစာရင်းပြုစုခြင်းနှင့် စိစစ်ခြင်း လုပ်ငန်းများတွင် နိုင်ငံရေးပါတီ များ၏ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုသွားမည် ဖြစ်၍ ရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင် ရေး ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက် သွားကြရန် ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။
ပါတီလုပ်ငန်းများတင်ပြ ထိုကောက် မြန်မာပြည်သူ့ ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (MPD) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးကျော်၊ ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင် ပါတီ (People's Pioneer Party) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်မောင်ထွန်း၊ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးမဟာမိတ်များ အဖွဲ့ချုပ်ပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းကြည် တို့က ပါတီလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ထားရှိမှုအခြေအနေများကို တင်ပြ ခဲ့ကြပြီး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များက လိုအပ်သည်များ ပြန်လည် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

လားရှိုးမြို့တွင် စေတနာ့ဝန်ထမ်း မူးယစ်ကြီးကြပ်ရေးမှူးသင်တန်းဆင်းပွဲ ကျင်းပ

လားရှိုး ဇွန် ၂၄
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီး ဌာန ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ဦးစီးဌာန မူးယစ်ဆေးဖြတ်ပြီး သူများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး စခန်း (လားရှိုး)၌ ဇွန် ၂၃ ရက်က စေတနာ့ဝန်ထမ်း မူးယစ်

ကြီးကြပ်ရေးမှူးသင်တန်း အမှတ် စဉ် (၁/၂၀၂၃) သင်တန်းဆင်းပွဲ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားတွင် လားရှိုး ခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယခရိုင်အုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဦးကျော်အောင်ဆန်းက အမှာစကား ပြောကြားပြီး

ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ဦးစီးဌာန မှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေး မှူး၊ ဦးဇော်ထက်အောင်က သင်တန်းဆင်း အမှာစကား ပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ သင်တန်းသား များအတွက် အဝတ်အထည်နှင့် အစားအသောက်များကို ဘိန်း အစားထိုး ဖွံ့ဖြိုးမှုစီမံကိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မြန်မာ နိုင်ငံ ကွမ်းလုံဖွံ့ဖြိုးရေး ကုမ္ပဏီ လီမိတက်နှင့် ယူနီဆန်ရွေ့လီ ရွေ့ကြယ်ခရို ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ ဆေးကုမ္ပဏီ လီမိတက်တို့မှ ပူးပေါင်း၍ ထောက်ပံ့ကူညီ လှူဒါန်းပေးသည်။
သင်တန်းသို့ လားရှိုးမြို့နယ် အတွင်းရှိ လူမှုအကျိုးပြု ဆောင်ရွက်နေကြသူ သင်တန်း သားသင်တန်းသူ ၁၀ တက်ရောက် ခဲ့ပြီး သင်တန်းကာလမှာ ငါးရက် ကြာမြင့်ခဲ့သည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



၂၀၂၃ ခုနှစ် ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ တက္ကသိုလ်များဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်များ ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၄
တက္ကသိုလ်လက်ရွေးစင်မှသည် မြန်မာ့လက်ရွေးစင် ဆီသို့ ဟူသောဦးတည်ချက်ဖြင့် ကျင်းပလျက်ရှိသည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံတက္ကသိုလ်များ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ တတိယနေ့ အုပ်စုပွဲစဉ်များကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစား ကွင်းရှိ လေ့ကျင့်ရေး ကွင်းအမှတ်(၃)တွင် ဆက်လက် ကျင်းပရာ ပထမပွဲစဉ်အဖြစ် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး နှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် ပို့ဆောင် ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနအသင်းက နှစ်ဂိုး- တစ်ဂိုး ဖြင့် အနိုင်ရရှိသည်။

ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယပွဲစဉ်အဖြစ် ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာန (က)အသင်းနှင့် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစား ကြရာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန (က)အသင်းက ၁၀ ဂိုး- ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိသည်။
တတိယနေ့ အုပ်စုပွဲယှဉ်ပြိုင်မှုများကို ကော်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယ အမြတ်အတွင်းဝန်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် များ၊ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးကော်မတီဝင်များနှင့် တာဝန် ရှိသူများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများမှ အားကစားသမား များ၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ ဝန်ထမ်း မိသားစုများနှင့် ဝါသနာရှင်ပြည်သူများ တက်ရောက် ကြည့်ရှုအားပေးကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

သစ်တောမှန်လျှင် အသုံးဝင်၊ အစဉ်ထာဝရ ထိန်းသိမ်းကြ

ဟူနန်ပြည်နယ်၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် လူပေါင်း ၂၇၆၀၀၀ ကျော် ရေဘေးသင့်

ချန်ဆာ ဇွန် ၂၄

တရုတ်နိုင်ငံအလယ်ပိုင်း ဟူနန်ပြည်နယ်၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် လူပေါင်း ၂၇၆၀၀၀ ကျော် ရေဘေးသင့်ခဲ့ပြီး နေအိမ်အများအပြား ပြိုကျပျက်စီးမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည့်အပြင် ကောက်ပဲသီးနှံ ဟက်တာ ၁၆၄၀၀ ကျော်လည်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ဒေသအာဏာပိုင်များက ပြောသည်။

ဇွန် ၂၃ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်နယ်တစ်ဝန်း မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှု ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေသည့်အတွက် ပြည်နယ်ရေကြီးရေလျှံမှု ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် မိုးခေါင်ရေရှားမှုသက်သာရေးဌာနချုပ်က ရေကြီးရေလျှံမှု ထိန်းချုပ်ရေး အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုကို တတိယအဆင့်သို့ တိုးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း၊ ဟူနန်ပြည်နယ်ရှိ အချို့နေရာများတွင် တောင်ကျရေများနှင့် မြေပြိုကျမှုများကို ခံစားခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

အပြင်းထန်ဆုံး မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကို ကြုံတွေ့နေရကြောင်း သိရသည်။ ဒေသအာဏာပိုင်များသည် လိုအပ်သောအစီအမံများကို လုပ်ဆောင်ကာ ဒေသခံ ၁၈၀၀၀ ကျော်ကို ဘေးလွတ်ရာသို့ ပို့ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ နောက်ဆုံး မိုးလေဝသ ခန့်မှန်းချက်အရ ဇွန် ၂၄ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ အဆိုပါ ပြည်နယ်တစ်ဝန်း၌ မိုးသက်မုန်တိုင်း ဆက်လက်ကျရောက်နိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်းနှင့် ဇွန် ၂၆ ရက်တွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှု အားပျော့သွားနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ ဆင်ဟွာ



တူကီယိုနိုင်ငံသို့ မေလအတွင်း နိုင်ငံခြားခရီးသွား ၄ ဒသမ ၅ သန်း လာရောက်လည်ပတ်

အစ္စတန်ဘူလ် ဇွန် ၂၄

တူကီယိုနိုင်ငံသို့ မေလအတွင်း နိုင်ငံခြားခရီးသည် ၄ ဒသမ ၅ သန်းအထိ လာရောက်လည်ပတ်ကြောင်း၊ ယင်းပမာဏမှာ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ခရီးသည်ဝင်ရောက်မှု ၁ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာကြောင်း ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနက ဇွန် ၂၃ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။ အန်တယ်လ်ရာပြုရှိ မြေထဲပင်လယ် အပန်းဖြေနေရာသည် လာရောက်လည်ပတ်သူ ၁ ဒသမ

၅ သန်းလက်ခံရရှိသည့်လူကြိုက်အများဆုံးခရီးစဉ်များ စာရင်း၏ ထိပ်ဆုံးတွင်ရှိကြောင်း၊ အစ္စတန်ဘူလ်သို့ လာရောက်လည်ပတ်သူ ၁ ဒသမ ၅ သန်းနှင့် ယင်းနောက် မူကလာမြို့ အယ်ဂျီအန်ပြည်နယ်သို့ နိုင်ငံခြားခရီးသည် ၃၈၀၈၉၉ ဦးနှင့် အနောက်မြောက်ပိုင်း အက်ဒီရာနီပြည်နယ်သို့ ၃၄၉၃၂၃ ဦးစီ တို့ လာရောက်လည်ပတ်ကြောင်း ဝန်ကြီးဌာန၏ အချက်အလက်များအရ သိရသည်။ အန်တယ်လ်ရာပြုသည် ၎င်း ဆင်ဟွာ

အမေရိကန်ကုမ္ပဏီက အိန္ဒိယ၌ ကန်ဒေါ်လာ ၁၅ ဘီလီယံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု

နယူးဒေလီ ဇွန် ၂၄

အိလက်ထရိုနစ် စီးပွားရေးကုမ္ပဏီကြီးဖြစ်သည့် အမေရိကန်ကုမ္ပဏီကြီးသည် အိန္ဒိယ၌ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅ ဘီလီယံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသွားမည်ဟု ဇွန် ၂၄ ရက်တွင် ကြေညာသည်။ ထို့ကြောင့် အိန္ဒိယတွင် အမေရိကန်ကုမ္ပဏီ၏ စုစုပေါင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှာ ၂၆ ဘီလီယံအထိ ရှိလာမည်ဖြစ်သည်။ အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် နာရန်ဒရာမိုဒီနှင့် အမေရိကန်စီအီးအို အန်ဒီဂျက်စီ တို့ ဝါရင့်တန်မြို့တွင် ဇွန် ၂၃ ရက်က တွေ့ဆုံပြီးနောက် ယခုလိုကြေညာချက် ထွက်ပေါ်လာခြင်းလည်းဖြစ်သည်။ အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီနှင့် ဂျက်စီတို့သည် အိလက်ထရိုနစ် စီးပွားရေးနှင့် အမေရိကန်ကုမ္ပဏီနှင့် နောက်ထပ်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်ဟု အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ်ရုံးက သတင်းထုတ်ပြန်သည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အသေးစား၊ အလတ်စားနှင့် အလယ်အလတ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဒစ်ဂျစ်တယ်

အသွင်ကူးပြောင်းမှုကို အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ်က ကြိုဆိုကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ်ရုံး ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပါဝင်သည်။ ဆင်ဟွာ



တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားနေသည့် ဆူဒန်မှ လူပေါင်း ၅၂၀၀၀ ကျော် အိသီယိုပီးယားသို့ ဝင်ရောက်

အစ္စတန်ဘူလာ ဇွန် ၂၄

တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားနေသည့် ဆူဒန်နိုင်ငံမှ အိသီယိုပီးယားနိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်လာသည့် လူပေါင်း ၅၂၀၀၀ ကျော်လွန်လာပြီဟု ကုလသမဂ္ဂ လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးမှူးရုံးက ဇွန် ၂၂ ရက်ညပိုင်းက သတင်းအချက်အလက် ထုတ်ပြန်သည်။ အိသီယိုပီးယားသို့ ဆူဒန်နိုင်ငံမှ လူများဝင်ရောက်လာမှုမှာ

နှစ်လ ဆက်တိုက်ရှိပြီဖြစ်သည်။ ခါတွန်မြို့တွင် ဧပြီ ၁၅ ရက်မှ စတင်ကာ ကြောက်မက်ဖွယ် တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားနေပြီး တိုင်းပြည်၏ အခြားသော နေရာဒေသများတွင် တိုက်ပွဲများ ပြင်းထန်လျက်ရှိသည်။ ဆူဒန်တပ်ဖွဲ့နှင့် Rapid Support Forces (RSF) တို့ကြား တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားနေခြင်းဖြစ်ပြီး ပဋိပက္ခစတင်မှုအတွက် တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် အပြစ်ဖို့လျက်ရှိသည်။ ဆင်ဟွာ

အိတ်ချ်အိုင်ပီ ကူးစက်မှုအသစ်များ တိုးလာသည့်အပေါ် သတိထားကြရန် ကမ္ဘောဒီးယားဝန်ကြီးချုပ် တိုက်တွန်း

ဖနောင့်ပင် ဇွန် ၂၄

ပြီးခဲ့သည့်နှစ်အတွင်း အိတ်ချ်အိုင်ပီ ကူးစက်မှုများ သိသိသာသာ များပြားလာသည့်အတွက် ပြည်သူများ သတိထားကြရန် ကမ္ဘောဒီးယားဝန်ကြီးချုပ် ဆမ်ဒက်တက်ချီဟွန်ဆမ်က ဇွန် ၂၄ ရက်တွင် တောင်းဆိုခဲ့သည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် အိတ်ချ်အိုင်ပီ နောက်ထပ်ကူးစက်ခံရသူ ၁၄၀၀ ရှိပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ၃၀၀ ခန့် များပြားလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖနောင့်ပင်မြို့ စက်ရုံလုပ်သားများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ဝန်ကြီးချုပ်က ယခုလိုပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အမျိုးသားအေအိုင်

ဒီအက်စ်အာဏာပိုင်အဖွဲ့၏ အစီရင်ခံစာအရ နေ့စဉ် လူလေးဦး ရောဂါကူးစက်ခံနေရပြီး လိင်ပျော်ဖြေရေး လုပ်ငန်းမှ အမျိုးသမီးများ၊ အမျိုးသားချင်းဆက်ဆံသူများနှင့် လိင်ပြောင်းအမျိုးသမီးများ စုစုပေါင်း ၈၃ ရာခိုင်နှုန်းမှာ ရောဂါကူးစက်ခံနေရသည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။ လက်ရှိတွင်လည်း အိတ်ချ်အိုင်ပီ ကူးစက်ခံထားရသူ ၇၆၀၀၀ ရှိကာ ကူးစက်ခံရသူ ၈၆ ရာခိုင်နှုန်းမှာ ရောဂါကူးစက်ခံထားရသည်ကို သိရှိပြီး ၁၁၀၀၀ မှာမူ ရောဂါကူးစက်ခံထားရသူကိုမသိဟု အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။ ဆင်ဟွာ



လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားမှုကြောင့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများသို့ အိုးအိမ်စွန့်ခွာလာသူများကို တွေ့ရစဉ်။

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဆိုင်ကလုနီးမုန့်တိုင်း မိုခါတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့်ဒေသများ၌ ဒေသအလိုက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးသူများက သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၄
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် ဆိုင်ကလုနီးမုန့်တိုင်း မိုခါ တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် ဒေသများကို သဘာဝဘေး အန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၁၁ အရ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သော ဒေသများ အဖြစ် ကြေညာချက်များ ထုတ်ပြန်၍ ယင်းကြေညာ ချက်များပါ ဒေသများတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဒေသအလိုက် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများကို ခန့်အပ်တာဝန်ပေး ထားပြီးဖြစ်သည်။

ထိုသို့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ် ထားရှိရာ ယနေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်ဖြူ မြို့သို့ရောက်ရှိနေသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး လူအေးသည် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများနှင့် ရပ်ကွက်နေပြည်သူများ စုပေါင်း၍ အစိုးရရပ်ကွက်ရှိ မင်းပြင်ဝန်ထမ်းအိမ်ရာနှင့် ခရိုင် ဆေးရုံဝန်ထမ်းနေအိမ်လိုင်းခန်း ခြံဝင်းတို့အား

သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို သွားရောက် ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

အလားတူ ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်မြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အေးဝင်းသည် တာဝန်ရှိသူ များနှင့်အတူ ငါးကျဉ်းတောင်က- ဘူးသီးတောင်သွား လမ်းမကြီး ဝဲ/ ယာ၊ အနောက်ရပ်ကွက် မြို့ဝင်ပန်းခြံ နှင့် မေယုလမ်း ဝဲ/ ယာတို့၌ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေး ပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ထို့ပြင် တောင်ရပ်ကွက်ရှိ ဝေနေယုသုခ ပရဟိတ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းသို့သွားရောက်၍ ကျောင်းထိုင် ဆရာတော်အား ဖူးမြော်ကြည်ညိုပြီး ဆန့်၊ ဆီ၊ စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် Gas မီးဖိုများ လှူဒါန်းပြီး အဆိုပါကျောင်း၌ ပညာသင်ကြားနေသည့် ကျောင်း သား ကျောင်းသူများအား ကြည့်ရှုအားပေးစကား ပြောကြားသည်။

ထို့အတူ ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးမြို့သို့ ရောက်ရှိ နေသော ဗိုလ်ချုပ် သောင်းထိုက်ရွှေသည် ဌာနဆိုင်ရာ



တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၌ သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ရေတခါးပေါ်တော်မူမဟာကျန် ဘုရားကြီး ကျောက်ရာဇ်ကေကျောင်းတိုက်၌ ဒေသခံ ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်း များဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို သွားရောက်ကြည့်ရှု အားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေး သည်။

များ စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးနေမှုများကို ကြည့်ရှု အားပေးသည်။

အလားတူ သံတွဲမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ဗိုလ်ချုပ် စိုးနိုင်ဦးသည် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ နှင့်အတူ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများက မြို့နယ်များ သာယာလှပရေး စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက် နေမှုနှင့် သံတွဲသီတာဂူ မျက်စိဆေးရုံခြံဝင်းအတွင်း သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်နေမှုများကို သွားရောက် ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ (အပေါ်ပုံ)

အလားတူ ရခိုင်ပြည်နယ် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ဗိုလ်မှူးချုပ် ဝင်းမောင်သည် ဌာန ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ အောင်မင်္ဂလာကန် ဘေး၌ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်နေမှုများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ (အောက်ပုံ)

ထို့အတူ ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်တော်မြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ဗိုလ်မှူးချုပ် အောင်သုဦးသည် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၌ နှစ်ရည် လေကာပင်များ စိုက်ပျိုးပေးပြီး ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း

ထို့အတူ ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ဗိုလ်မှူးချုပ် တင်ဆွေသည် ဌာန ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနမှ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ခုနှစ် မျိုးစေ့ထုတ်လုပ် မည့် တောင်သူများထံသို့ မျိုးကောင်းမျိုးသန့်စေ့နှင့် ဓာတ်မြေဩဇာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပြီး ကိုင်းကြီး ကျေးရွာရှိ တောင်သူ ၁၈ ဦး၏ လယ်မြေဧက ၆၀ ကို စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနက လယ်မြေများအား ထွန်စက် လေးစီးဖြင့် ထွန်ယက်ပေးနေမှုများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နှင့် ရသေ့တောင်မြို့တို့ရှိ မုန့်တိုင်းဒဏ်သင့် ပြည်သူများအား ဆန့်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကြက်ဥ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၄
ဆိုင်ကလုနီးမုန့်တိုင်း မိုခါတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ် ခဲ့သည့် စစ်တွေမြို့ရှိ မုန့်တိုင်းဒဏ်သင့် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဌာန ဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၏ စားသောက်ရေး အဆင်ပြေစေရန်နှင့် မိမိတို့ အလိုရှိရာ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဝယ်ယူစားသောက်နိုင်ရေးအတွက် အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေ့စဉ်ရောင်းချ ပေးလျက်ရှိသည်။

ယနေ့တွင်လည်း စစ်တွေမြို့ ဦးဥတ္တမဝန်းခြံနှင့် ရသေ့တောင်မြို့ မေယုခန်းမရေတိုက်၌ ဆန့်၊ ဆီ၊ ဆား၊ အသား၊ ငါး၊ ကြက်ဥ၊ တဲဥ၊ နို့ထွက် ပစ္စည်းများ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ၊ ကြက်သွန်နီ၊ ကြက်သွန်ဖြူနှင့် တပ်မတော်စက်ရုံများနှင့် မြန်မာစီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်းတို့မှ ထုတ်လုပ် သည့် ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ ဘီစကစ်နှင့် စည်သွတ်ဘူးများဖြစ်သည့် အမဲသား ဘူး၊ မျှစ် စားတော်ပဲဘူး၊ ကြက်သား အလူးဘူး၊ ငါးတန်အချိုပေါင်းဘူး၊ ငါးသလောက်ဘူး၊ ငါးမိကြော်ဘူး၊ ပဲထောပတ်ဘူး၊ ပဲခရမ်းဘူး၊ သရက် သီးသနပ်ဘူး စသည်စားသောက်ကုန်များ၊ မြန်မာစီးပွားရေးဦးစီးဌာန အများနှင့် သက်ဆိုင်သောကုမ္ပဏီလီမိတက် အရောင်းဆိုင်များ၏ စားကုန်ပစ္စည်းများ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများနှင့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများကို ပြင်ပပေါက်ဈေးထက် သက်သာသောဈေးနှုန်းများဖြင့် ဆက်လက် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ရောင်းချပေးလျက်ရှိရာ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းမိသားစုများက တစ်ခဲနက် ဝယ်ယူအားပေးကြောင်းနှင့် ယခုကဲ့သို့ စားရေးအခက်အခဲဖြစ်ပေါ်နေချိန်တွင် သက်သာသောဈေးနှုန်း များဖြင့် ရောင်းချပေးမှုအပေါ် တာဝန်ရှိသူများအား အထူးပင်ကျေးဇူး တင်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်သောဒေသများတွင် တပ်မတော်မှ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များက ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၄
သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက် ခဲ့သည့် ဒေသများတွင် လိုအပ် သည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်း များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး အတွက် တပ်မတော်မှ ကြိုတင် စုဖွဲ့ စေလွှတ်ထားသည့် ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များသည် နယ်မြေခံ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ သက်ဆိုင်ရာဒေသများ တွင် အင်တိုက်အားတိုက် ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိရာ ယနေ့တွင် ကျောက်တော်မြို့ ၌ ရောက်ရှိနေသည့် ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များသည် အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်း၌ အရိပ်ရနစ်ရှည်ပင် များ စိုက်ပျိုးပေးသည်။ ၎င်းအဖွဲ့ လုပ်ဆောင်ချက်များအား ဗိုလ်မှူး ချုပ် အောင်သုဦး သစ်ပင်စိုက်၊ ကြည့်ရှုသည်။

အလားတူ ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် ကူညီကယ်ဆယ် ရေးအဖွဲ့များသည် ဌာနဆိုင်ရာ

များနှင့်အတူ ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့ရှိ အောင်မင်္ဂလာကန်ဘေး၌ အမှိုက် များ ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လဲကျနေ သော သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းများအား ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း လုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထို့အတူ စစ်တွေမြို့၌ ရောက်ရှိ နေသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့ များသည် ရေချမ်းပြင်ကျေးရွာရှိ လမ်းဘေး ဝဲ/ ယာ၌ အမှိုက်များ ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လဲကျနေသော သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းများအား ခုတ် ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး နယ်လှည့်ဆေး ကုသရေးအဖွဲ့များနှင့်ပူးပေါင်း၍ ပြင်ရှည်ကျေးရွာ၌ ဒေသခံပြည်သူ များအား ကျန်းမာရေးစောင့် ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ရာတွင် လိုအပ်သည်များ ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

အလားတူ မြောက်ဦးမြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် ကူညီကယ်ဆယ် ရေးအဖွဲ့များသည် အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ၌ အမှိုက်များ ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လဲကျနေသော သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်း များအား ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း

စသည်သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး နယ်လှည့် ဆေးကုသရေး အဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ ရေတခါးပေါ်တော်မူမ ဟာကျန်ဘုရားကြီး ကျောက်ရာဇ် ကေကျောင်းတိုက်၌ ဒေသခံ ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက် ရာတွင် လိုအပ်သည်များ ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထို့အတူ ဘူးသီးတောင်မြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် ကူညီကယ်ဆယ် ရေးအဖွဲ့များသည် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများဖြင့် ပူးပေါင်း၍ မြို့တွင်းသန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

အလားတူ ကျောက်မြို့မြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် ကူညီကယ်ဆယ်

ရေးအဖွဲ့များသည် အစိုးရရပ်ကွက် ၌ အမှိုက်များ ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းများအား ခုတ် ထွင် ရှင်းလင်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး အစိုးရအဖွဲ့ ရိပ်သာကြီးဘေး၌ အုန်းပင်များ စိုက်ပျိုးပေးသည်။

ထို့အတူ ရသေ့တောင်မြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် ကူညီကယ်ဆယ် ရေးအဖွဲ့များသည် နယ်လှည့်ဆေး ကုသရေးအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကိုးတန်ကော်ကေးရွာ၌ ဒေသခံ ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင် ရွက်ရာတွင် လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ စေတနာရှင်ပြည်သူများက အလှူငွေများ လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာခြင်း

၁။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၁၄-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလှူအလှူအားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင်ပြည်သူများ အနေဖြင့် မြန်မာကျပ်ငွေစာရင်းအမှတ် OA-011834 နှင့် နိုင်ငံခြား ငွေစာရင်းအမှတ် 1DA-0300086 သို့ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ ထိုသို့ကြေညာရာတွင် အခြားသော အိလက်ထရောနစ်ငွေပေးချေမှုစနစ်နှင့် မိုဘိုင်းငွေပေးချေမှုစနစ်များဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံအသိပေးကြေညာသွားမည်ဟု ပါရှိပါသည်။

၃။ လှူဒါန်းရာတွင် ယခင်ကြေညာထားသည့် ဖုန်းနံပါတ်နှင့် ဖွင့်လှစ်ထားသည့်အကောင့်သို့ လှူဒါန်းမှု ပြုနိုင်ရေး ကြေညာထားပြီး ဖုန်းနံပါတ်ဖြင့်လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ခြင်းမှာ ရောထွေးနိုင်သဖြင့် ဖုန်းနံပါတ်အစား QR ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

၄။ KBZ Pay၊ Wave Money တို့ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ပြီး လှူဒါန်းလိုပါက KBZ Pay၊ Wave Money တို့၏ QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင် ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

၅။ ယခုအခါ ပြည်သူများလှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေး ပြည်သူများအသုံးပြုမှုများပြားသည့် CB Pay၊ AYA Pay၊ OK \$၊ UAB pay နှင့် Citizens Pay တို့ဖြင့်လည်း လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်သဖြင့် QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင်ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

၆။ လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းလှူဒါန်းနိုင်ပါသည်-

နေပြည်တော်	ရန်ကုန်မြို့	မန္တလေးမြို့
ဒေါ်လှလှအေး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၅၀၀ ၀၉-၂၀၂၁၄၉၁	ဦးသန်းစိုး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၂၅၀၂၁၈၈၅	ဦးအေးမင်းသူ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၈၅၇
ဦးဝင်းရွှေ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၄၈ ၀၉-၂၅၄၁၇၀၀၁၁	ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၄၀၆၀	
ဒေါ်ဖြူဖြူဝင်း ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၃၁၆ ၀၉-၄၃၀၅၄၈၄၄		



အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၅-၆-၂၀၂၃

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	မုတ်ချက်။
92 Ron	၂၀၄၆	၂၀၃၇	(၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။
95 Ron	၂၀၄၄	၂၀၃၇	(၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-
HSD (500 ppm)	၂၀၈၉	၂၀၈၉	၀၆၇- ၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၆
HSD (50 ppm)	၂၀၉၇	၂၀၉၄	၀၆၇- ၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၃၃
HSD (10 ppm)	၂၀၉၇	၂၀၉၄	

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၀၄၆	၂၀၃၇
95 Ron	၂၀၄၄	၂၀၃၇
HSD (500 ppm)	၂၀၈၉	၂၀၈၉
HSD (50 ppm)	၂၀၉၇	၂၀၉၄
HSD (10 ppm)	၂၀၉၇	၂၀၉၄

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၂၆ ဦး တွေ့ရှိ

(၂၄-၆-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွား အလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်း ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၂၃-၆-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၄-၆-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၆,၁၉၆) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၂၆) ဦး တွေ့ရှိရသည်။

ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၄) ရာခိုင်နှုန်း ရှိသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၁၀,၈၂၀,၆၈၀) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၆၄၀,၂၈၉) ဦး ရှိပြီဖြစ်သည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင်သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိကာသွေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၄၆) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း (၆၁၃,၁၄၁) ဦး ရှိပြီဖြစ်သည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူမရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၄၅) ဦး ရှိသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

သံမဏိလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့်စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၏ အခန်းကဏ္ဍ

မောင်စိန်ဝင်း(ညောင်ခါးရှည်)



အမှတ် (၂) သံမဏိစက်ရုံ ပင်းပက်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်မှာ ထိုနိုင်ငံရှိ လူအများစုလုပ်ကိုင်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးမြှင့်တင်၍ ယင်းစီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို အခြေခံလျက် ပြည်ပသွင်းကုန်များ အစားထိုးနိုင် သည့် ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများကို ကျွဲကျွဲ ရေပါဆိုသကဲ့သို့ အားပေးမြှင့်တင်ရန် လိုအပ် သည်။ ပြည်တွင်းထုတ်ကုန်များကို ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင်လေလေ ဖွံ့ဖြိုးမှုမြန်လေလေ ဖြစ်ပေ မည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု ဆောင်ရွက်ရာတွင် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ၊ ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍနှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍဟူသည့် အဓိက အခန်းကဏ္ဍသုံးရပ်ရှိပြီး ထိုကဏ္ဍသုံးရပ်တွင် ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍမှ မဟာဗျူဟာမြောက်စီးပွားရေး အခြေပြု ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆောင်ရွက်ရာတွင် သံ နှင့် သံမဏိထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍသည် အလွန်အရေးပါ ကြောင်း တွေ့ရသည်။

သံမဏိ ၁၀၀ ကီလိုဂရမ်အထက် သုံးစွဲ

ကမ္ဘာပေါ်၌ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မှုကို လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ သံမဏိသုံးစွဲမှုပမာဏ ပေါ်မူတည်၍ တိုင်းတာဖော်ပြကြသည်။ နိုင်ငံတကာ သံမဏိသုံးစွဲမှု စံနှုန်းများအရ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံများ၌ လူတစ်ဦးလျှင် တစ်နှစ်အတွက် အနည်း ဆုံး သံမဏိ ၁၀၀ ကီလိုဂရမ်အထက် သုံးစွဲနေ ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါနှုန်းထားအတိုင်း ဆိုပါက မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာ ချိန်တွင် လူဦးရေ ၅၁ သန်း ၄ သန်းအတွက် တစ်နှစ် လျှင် သံမဏိတန်ချိန် ၅ ဒသမ ၁၄ သန်း လိုအပ် လာမည်ဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာ့သံမဏိသုံးစွဲမှုကို တွေ့လေ့လာပါက ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများသည် သံမဏိထုတ်လုပ်မှု၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းသုံးစွဲပြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းများက ၁၆ ရာခိုင် နှုန်း၊ စက်ပစ္စည်းကဏ္ဍက ၁၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ သတ္တု ထုတ်ကုန်များက ၁၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ မီးဖိုချောင်သုံး ပစ္စည်း၊ ပရိဘောဂ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများက ၆ ရာခိုင် နှုန်း အသုံးပြုလျက်ရှိကြောင်း တွေ့ရသည်။

သံမဏိသည် လူသားတို့ဘဝရှင်သန်တိုးတက် ရေးအတွက် အခြေခံအကျဆုံးပစ္စည်းအဖြစ် ရပ်တည်လျက်ရှိသည်။ သံမဏိသည် ၁၀၀ ရာခိုင် နှုန်း ပြန်လည်အသုံးပြုနိုင်သည့် တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းဖြစ်ခြင်း၊ အခြားမည်သည့်သတ္တု နှင့်မျှ မတူညီသည့် ထူးခြားဆန်းပြားသော အရည် အသွေးနှင့်ပြည့်စုံခြင်းတို့ကြောင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ ၏ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းနယ်ပယ်တွင် လိုအပ် ချက်မြင့်မားလျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် နှစ်စဉ် သံမဏိတန်ချိန် သုံးသန်းခန့် အသုံးပြုနေပြီး နိုင်ငံ

ပိုင်နှင့် ပုဂ္ဂလိကသံမဏိစက်ရုံများ၏ စက်စွမ်းအား ပြည့် လည်ပတ်ထုတ်လုပ်ပါက တစ်နှစ်လျှင် သံမဏိ တန်ချိန် တစ်သန်းခန့်သာ ထုတ်လုပ်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ လိုအပ်သည့် သံမဏိတန်ချိန် နှစ်သန်း ခန့်ကို ပြည်ပမှတင်သွင်းနေရသဖြင့် အမေရိကန် ဒေါ်လာ တစ်ဘီလီယံကျော်ခန့် ကုန်ကျနေသည်။ တရုတ်နိုင်ငံမှ အဓိကတင်သွင်းပြီး ဂျပန်၊ ယူအေအီး နှင့် အာဆီယံနိုင်ငံအချို့မှလည်း တင်သွင်းသည်။ ထုတ်လုပ်နိုင်ခြင်းသည် အဓိက

စက်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများစု ကိုလေ့လာပါက သံမဏိကိုပြည်တွင်းထုတ်လုပ် နိုင်ခြင်းသည် အဓိကဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရသည်။ အာရှတွင် ဂျပန်၊ ကိုရီးယားနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့စက်မှု ထွန်းကားရသည့်အကြောင်းရင်းမှာ သံကိစ္စပွားဖြစ် ထုတ်လုပ်နိုင်သောကြောင့် ဖြစ်သည်။ ကိုရီးယား နှင့် တရုတ်တို့တွင် သံရိုင်း (Iron ore) မထွက်ရှိသော် လည်း ဩစတြေးလျကဝယ်ယူ၍ သံမဏိများ ထုတ်လုပ်သည်။

သာဘဝသယံဇာတပေါကြွယ်ဝသည့် မြန်မာ နိုင်ငံအနေဖြင့် သံသတ္တုသိုက် (Iron ore Deposit) များရှိပြီးဖြစ်သည်။ ရောဝတီမြစ်အထက်ပိုင်းတွင် တစ်ခုနှင့် တောင်ကြီးအနီး ပင်းပက်တွင် တစ်ခု ဖြစ်သည်။ ပင်းပက်ရှိ သံသတ္တုရိုင်းသိုက်ကို ၁၉၅၄ ခုနှစ်ကတည်းကပင် ဂျာမန်ကုမ္ပဏီတစ်ခုနှင့် ပဏာမစမ်းသပ်ခဲ့ရာ ကြီးမားသောသတ္တုသိုက် ဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိခဲ့သည်။ သံတန်ချိန် စုစုပေါင်း သန်း ၇၀ ခန့်ရှိသည့် သတ္တုသိုက်ဖြစ်ပြီး တစ်နှစ် သံမဏိတန်ချိန် နှစ်သိန်းထုတ်လုပ်ပါက နှစ်ပေါင်း

၁၀၀ ခန့် အသုံးပြုနိုင်သည့် ပမာဏဖြစ်သော် လည်း သံပါဝင်မှု (Iron Content) မှာ ယင်းကာလ သံထုတ်လုပ်သည့်နည်းစဉ်များနှင့် အသုံးပြုရန် အခက်အခဲရှိခဲ့သည်။

သတ္တုရိုင်းအမျိုးအစား နှစ်မျိုးတွေ့ရှိ

ပင်းပက်ဒေသ သံသတ္တုရိုင်းသိုက်တွင် သတ္တု ရိုင်း အမျိုးအစားနှစ်မျိုးတွေ့ရှိရပြီး ဟီမတိုက် (Hematite) ဟုခေါ်သည့် သံရိုင်းတွင် သံပါဝင်မှု ၅၆ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်းပါဝင်ပြီး လီမောနိုက် (Limonite) သံရိုင်းတွင် သံပါဝင်မှု ၄၂ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းပါဝင်သည်။ သံသတ္တုရိုင်းမှ သံမိမ်း ထုတ်လုပ်သည့်နည်းစဉ် (Iron making Process) များဖြစ်သည့် Blast Furnce (BF) Process, COREX/FINEX Process၊ Romelt Process ဟူ၍ ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် သံသတ္တုရိုင်းမှ သံမိမ်း ထုတ်လုပ်ရာတွင် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ MISA တက္ကသိုလ်မှ ပါမောက္ခ VA.Romelt တို့ထွင်ထား သည့် ရိုမဲနည်းစဉ် (Romelt Process) ကို အသုံးပြု ၍ အမှတ်(၂) သံမဏိစက်ရုံ(ပင်းပက်)တွင် သံသတ္တု ရိုင်းမှ သံမိမ်းထုတ်လုပ်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

စက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အခြေခံလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် သံနှင့်သံမဏိ ထုတ်ကုန်အမျိုးမျိုး ထုတ်လုပ်နိုင်ရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပထမ အကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်း အဝေးမှ သဘောတူညီချက်အရ မြန်မာစီးပွားရေး ကော်ပိုရေးရှင်း၏ ဆောင်ရွက်ဆဲ စက်ရုံစီမံကိန်း များဖြစ်သည့် သံမဏိစက်ရုံ (မြင်းခြံ)နှင့် သံမဏိ စက်ရုံ (ပင်းပက်)တို့ကို ၂၀၁၂ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁ ရက်တွင် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှ လွှဲပြောင်းလက်ခံ ခဲ့ပြီး အမှတ်(၁)အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်းမှ တာဝန် ယူ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

စီမံကိန်းများ၏ မူလလျာထားချက်များ

စက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အခြေခံလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် သံနှင့်သံမဏိ ထုတ်ကုန်အမျိုးမျိုးထုတ်လုပ်နိုင်ရန် စက်မှုဝန်ကြီး ဌာနသည် အမှတ်(၁)သံမဏိစက်ရုံ(မြင်းခြံ)စီမံကိန်း နှင့် အမှတ်(၂)သံမဏိစက်ရုံ(ပင်းပက်) စီမံကိန်း တို့ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ အမှတ်(၁)သံမဏိစက်ရုံ(မြင်းခြံ)အနေဖြင့် Steel Rolling Mill နှင့် Steel Plate Mill တို့အတွက် အဓိက ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများဖြစ်သည့် Steel Billets (သံမဏိလေးထောင့်တုံးများ) နှင့် Steel Slabs

(သံမဏိအထူပြားများ)ကို တစ်နှစ်လျှင် တန်ချိန် နှစ်သိန်းထုတ်လုပ်ပေးရန် ပထမအဆင့်စီမံကိန်း (Phase I)ကို လည်းကောင်း၊ ဒုတိယအဆင့် စီမံကိန်း (Phase II) အနေဖြင့် တိုက်ရိုက်ဓာတ်လျော့သံ (ခေါ်) သံပွ(Sponge Iron) ထုတ်လုပ်ခြင်း (သာဘဝ သံသတ္တုရိုင်းမှ သံအောက်ဆိုင်ဒ်များကို ဓာတ်လျော့ နည်းကိုအသုံးပြု၍ သံပွအဖြစ် ပြောင်းလဲထုတ်လုပ် ခြင်း)နှင့် Steel Slabs ၊ Hot Rolled Coil၊ Hot Rolled Sheet၊ Cold Rolled Coil များ ထုတ်လုပ် နိုင်ရန်အတွက် လည်းကောင်း၊ ဒုတိယအဆင့်စီမံ ကိန်း၏အဆက် (Phase II A) တွင် Value Added ထုတ်ကုန်များဖြစ်သည့် Galvanized & AL-Zinc Coated Coil၊ Colour Coated Coil၊ Slit Coil၊ Profile & Formed Section Sheet များ ထုတ်လုပ် ရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ တတိယအဆင့်စီမံကိန်း (Phase III) တွင် Steel Section and Round Steel Rail၊ Big diameter welded Pipe နှင့် Medium diameter welded Pipe များ ထုတ်လုပ် ရန်အတွက်လည်းကောင်း အီတလီနိုင်ငံမှ Danieli ကုမ္ပဏီအပါအဝင် သံဆိုင်ရာကုမ္ပဏီများနှင့် စာချုပ်များ ချုပ်ဆိုခဲ့သည်။

အမှတ်(၁)သံမဏိစက်ရုံ(မြင်းခြံ)စီမံကိန်းအနေ ဖြင့် Steel Billets နှင့် Steel Slabs ကို တစ်နှစ်လျှင် တန်ချိန်နှစ်သိန်း ထုတ်လုပ်ပေးမည့် သံရည်ကျို အလုပ်ရုံ (Melt Shop-1)နှင့် ဆက်စပ် အလုပ်ရုံများ တည်ဆောက်ရန် ပထမအဆင့်စီမံကိန်းကို ၂၀-၁၀-၂၀၀၄ ရက်နေ့တွင် လက်မှတ်ရေးထိုး၍ စတင် တည်ဆောက်ခဲ့သည်။ စီမံကိန်းပထမအဆင့်ကို ဆောင်ရွက်ပြီးနောက် Steel Billets နှင့် Slabs များ တစ်ဦးနှစ်ကို ထုတ်လုပ်မည့် သံရည်ကျိုအလုပ်ရုံ (Melt Shop-2)နှင့် Direct Reduction Plant, Hot Strip Mill နှင့် Cold Mill Complex တို့ပါဝင်သည့် ဒုတိယအဆင့်စီမံကိန်းကို ၁၄-၇-၂၀၁၀ ရက်နေ့ တွင် လက်မှတ်ရေးထိုး၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် ခဲ့သည်။ (Melt Shop - 2 မှ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် သံမဏိအထူပြား တန်ချိန် ၂၀၀၀ ကို စတင် ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့သည်။)

Galvanized & AL-Zinc Coated Coil၊ Colour Coated Coil၊ Silt Coil နှင့် Profile & Formed Section Steel Sheet များ ထုတ်လုပ်မည့် ဒုတိယ အဆင့်စီမံကိန်း၏အဆက်ဖြစ်သော Phase II A ကို ၁၄-၆-၂၀၁၁ ရက်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုး စာချုပ် ချုပ်ဆို၍ စာမျက်နှာ ၁၇ သို့

“သာဘဝသယံဇာတပေါကြွယ်ဝသည့် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် သံသတ္တုသိုက် (Iron ore Deposit) များ ရှိပြီးဖြစ်သည်။ ရောဝတီမြစ်အထက်ပိုင်းတွင် တစ်ခုနှင့် တောင်ကြီးအနီး ပင်းပက် တွင် တစ်ခုဖြစ်သည်။ ပင်းပက်ရှိ သံသတ္တုရိုင်းသိုက်ကို ၁၉၅၄ ခုနှစ်ကတည်းကပင် ဂျာမန်ကုမ္ပဏီတစ်ခုနှင့် ပဏာမစမ်းသပ်ခဲ့ ရာ ကြီးမားသောသတ္တုသိုက်ဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိခဲ့သည်။ သံတန်ချိန် စုစုပေါင်း သန်း ၇၀ ခန့်ရှိ”

မုတ်သုံလေ အားအနည်းငယ်မှ အားအသင့်အတင့်ရှိ

နေပြည်တော်၊ ဇူလိုင် ၂၄
 နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကင်းမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချွန်းရွာမည်။ မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်၊ ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်း တစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် တစ်ခါတစ်ရံ မိုးသက် လေပြင်းများကျရောက်ပြီး လှိုင်းအသင့်အတင့်မှ လှိုင်းကြီးနိုင်သည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်/မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၃၀ မှ ၃၅ မိုင်အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ ကျန်မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်တွင် လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်၊ ရခိုင် ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ခုနစ် ပေမှ ကိုးပေခန့်နှင့် ပုထိုးမကျေ၊ မွန် - တနင်္သာရီကမ်းရိုးတန်း တစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ငါးပေမှ ခုနစ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်းတို့တွင် မုတ်သုံလေ အားအနည်း ငယ်မှ အားအသင့်အတင့်ရှိနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် မုတ်သုံလေ အားအသင့်အတင့်မှ အားကောင်းနေသည်။

မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ မုတ်သုံလေ အားအသင့် အတင့်ရှိမည်။

မိုး/ဇလ

ဂန္ထဝင် ဂီတစာဆိုနှင့် ဂီတမှူး စန္ဒရား ငွေစိုးကွယ်လွန်

ရန်ကင်း၊ ဇူလိုင် ၂၄
 တစ်ခေတ်တစ်ခါက ရေပန်းစားခဲ့သော ကာလပေါ်သီချင်းများစွာကို ရေးသားခဲ့သည့် တေးပြုစာဆိုနှင့် ဂီတမှူး စန္ဒရားငွေစိုးသည် ဇူလိုင် ၂၄ ရက် နံနက် ၁ နာရီတွင် ရန်ကင်း မြို့ ရန်ကင်းနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်အနိစ္စ ရောက်ခဲ့ပါသည်။

ကွယ်လွန်ချိန်တွင် စန္ဒရားငွေစိုးသည် အသက် (၈၅ နှစ်) ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

“စန္ဒရားငွေစိုးနဲ့ ငယ်ငယ်ကတည်းက သူငယ်ချင်းပါ။ သူဟာ သူ့ရဲ့ထူးခြားချက် အနေနဲ့ ကမ္ဘာ့ဂီတဂိုဏ်းတို့ တီးခတ်နိုင် တယ်။ ဂီတလောကအတွက် ဆုံးရှုံးမှုတစ်ခု ပေါ့။ တော်တော်စိတ်ထဲမကောင်းဘူး။ တွဲတေးသီချင်းတန် သီချင်းတွေအားလုံးဟာ သူတို့ခတ်ပေးတာများပါတယ်” ဟု မြန်မာ နိုင်ငံဂီတအစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးလွင်မြင့်က ပြောသည်။

စန္ဒရားငွေစိုးကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ လ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ခေတ်ဟောင်းရုပ်ရှင် ခါရိုက်တာကြီး ဦးဘသင်-ဒေါ်တင်တင်တို့မှ ဝါးခယ်မတွင် မွေးဖွားခဲ့ပြီး ငယ်စဉ်ကတည်း



ကွင်းပသည့် ဂီတသုခုမ သုတေသနအဖွဲ့ချုပ် ၏ ဆို က၊ ရေး၊ တီး ပြိုင်ပွဲကြီးတွင် စန္ဒရားအတီး ပထမရွှေတံဆိပ်ဆု၊ စန္ဒရား လက်စွမ်းပြ ပထမငွေဒိုင်းဆုကြီးများ ရရှိခဲ့ သည်။

ဂီတမှူး၊ စန္ဒရားအတီးပညာရှင်အဖြစ် အသံလွှင့်တီးဝိုင်းများ၊ ဓာတ်ပြားတေးများ၊ ဓာတ်လမ်းတီဝဲဇွဲများနှင့် တေးစီးရီးများစွာ တို့ကို တီးခတ်ခဲ့သည်။

နာမည်ကျော်အဆိုတော်နှင့် ရုပ်ရှင်မင်း သား တွဲတေးသီချင်းတန်၏ ပင်တိုင်စန္ဒရား ပညာရှင်အဖြစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး တွဲတေးသီချ်း တန်၏ သီချင်းများအားလုံး၏ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း ခန့်ကို စန္ဒရားငွေစိုးက တီးခတ်ပေးခဲ့သည်။

သူ၏ ကျော်ကြားလှသောတေးသီချင်း များမှာ “လှပတယ်မေရယ်” “ပန်ပေးပါရစေ စပယ်တစ်ကုံး” စသည့် တစ်ခေတ်တစ်ခါက အလွန်ရေပန်းစားခဲ့သော သီချင်းများဖြစ် သည်။

စန္ဒရားငွေစိုး၏ ဖခင်မှာ ဦးစိုး ၂၆ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေး၌ ကွင်းပြုလုပ် သွားမည်ဟု သိရသည်။ သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၁၇ မှ
 စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှထုတ်လုပ်သည့် ဘီလပ်မြေသည် အရည်အသွေးကောင်းမွန်မှုကြောင့် တည်ဆောက် ရေးလုပ်ငန်းနယ်ပယ်တွင် မျက်နှာပန်းလှပခဲ့သည်။ စက်ရုံထုတ်ဖျော့နှင့် ပြင်ပဖျော့ကွက်ပေါက်ဖျော့မှာ ကွာခြားသဖြင့် ကုန်သည်ပွဲစားများ စီးပွားဖြစ်ခဲ့ ကြပြီး ထုတ်လုပ်မှုကုန်သွယ် ထုတ်ကုန်ဖြစ်ခဲ့သည်။ ပုဂ္ဂလိကပိုင်စက်ရုံများတည်ထောင်

နိုင်ငံတော်က ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ကို လက်ခံကျင့်သုံးလာချိန်တွင် အချို့စက်ရုံ အလုပ်ရုံ များကို နိုင်ငံပိုင်ကဏ္ဍမှ ပုဂ္ဂလိကပိုင်ကဏ္ဍသို့ ပြုပြင် ပြောင်းလဲခဲ့သည်။ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းမှာ လည်း အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လာရာ ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် မလုံလောက်၍ ပြည်ပမှတင်သွင်းရသည့် အခြေအနေသို့ရောက်ရှိ ခဲ့သည်။ ထိုသို့သောအခြေအနေတွင် ဘီလပ်မြေ စက်ရုံများကို ပုဂ္ဂလိကနှင့် မက်ဆင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ပုဂ္ဂလိကပိုင်စက်ရုံများတည်ထောင်ပြီး ထုတ်လုပ်

ခွင့်ပြုခဲ့သဖြင့် ပြည်ပတင်သွင်းမှုလျော့ကျခဲ့သည့် အပြင် သွင်းကုန်အတွက်ပေးချေရသည့် နိုင်ငံခြားငွေ များစွာသက်သာစေခဲ့သည်။ ထိုစက်ရုံများ၏ အကျိုး ကျေးဇူးကြောင့် လမ်းတံတားပေါင်းများစွာအပြင် နေပြည်တော်ကဲ့သို့ မြို့သစ်ကြီးများ၊ အမြန်လမ်းမ ကြီးများ ပေါ်ထွန်းလာခဲ့သည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် နိုင်ငံရေး လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စီးပွားရေးမူဝါဒများပါ တစ်ပြိုင် တည်း လိုက်ပါဆောင်ရွက်နိုင်ပါမှ ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံရေးက တခြား၊ စီးပွားရေးကတစ်လမ်း သွားနေ၍မရပါ။ စီးပွားရေး ကို နိုင်ငံရေးအသုံးအဖြစ်ဆောင်ရွက်ပါက စီးပွား ရေးမှာ သေသွားနိုင်သည်။ စာရေးသူ၏ တစ်ဦး တစ်ယောက်တည်းအဖြစ်အရ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနရှိ စက်ရုံအလုပ်ရုံများအနက် သံမဏိစက်ရုံများ ရပ်နား လိုက်ရခြင်းကြောင့် နှစ်နာဆုံးရှုံးမှုများသည် အကြီး မားဆုံးဖြစ်သည်။ စက်ရုံများကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ်လတွင် ရပ်ဆိုင်းခဲ့သဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် မတ်လ

အထိရပ်ဆိုင်းကာလ ခြောက်နှစ်နီးပါးကြာမြင့်ခဲ့သည်။ ထိုကာလအတွင်း ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု မရှိခဲ့ပါ။

အမှတ်(၁)သံမဏိစက်ရုံ(မြင်းခြံ) ပြန်လည်စတင်နိုင်ခဲ့ အမှတ်(၁)သံမဏိစက်ရုံ(မြင်းခြံ) အနေဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် မတ် ၂၄ ရက်မှစတင်၍ ထုတ်လုပ် မှုလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်စတင်နိုင်ခဲ့ပြီး မေလအထိ ထုတ်လုပ်မှုမှာ Steel Billet တန်ချိန် ၅၂၀ ဒသမ ၅၂ ဖြစ်သည့်အတွက် တန်ဖိုးအနေဖြင့် ၈၄၀ ဒသမ ၅၂ သန်းရှိသည်။ ပြန်လည်စတင်လုပ်ထုတ်လုပ် ရသည့်အတွက် စက်စွမ်းအားပြည့်မထုတ်လုပ် နိုင်သည့်အခြေအနေတွင်ပင် ရရှိနိုင်သည့် ဝင်ငွေ သည် များပြားလှသည့်အတွက် ခြောက်နှစ်ကြာ ရပ်တန့်ထားသည့်အချိန်တွင် ထုတ်လုပ်မှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါက ရရှိလာမည့်ဝင်ငွေနှင့် အကျိုး အမြတ်မှာ ကျပ်ဘီလီယံချီမည်ဖြစ်သည်။

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က “မြန်မာ နိုင်ငံအတွက် သံနှင့်သံမဏိလုပ်ငန်း ပြန်လည်နိုးကြား တစ်ခေတ်ဆန်းလာစေရေးနှင့် မြန်မာ့စက်မှုလုပ်ငန်း ပိုမိုတိုးတက်လာစေရေး အမှတ်(၁)သံမဏိစက်ရုံ (မြင်းခြံ)က အဓိကအင်အားစုအဖြစ် အားပြည့်နိုင် ပါစေကြောင်း” ဆွဲခွန်ကောင်းတောင်းခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်၏စေတနာစာစက်မှုဝန်ကြီးဌာနရှိ ဝန်ထမ်း များ၏ ကြိုးစားအားထုတ်မှုများကြောင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၃၁ ရက်တွင် အမှတ်(၁)သံမဏိစက်ရုံ(မြင်းခြံ) စီမံကိန်းရှိ သံရည်ကျိုအလုပ်ရုံ Melt Shop-1 လျှပ်စစ်သံရည်ကျိုဌာနရှိ သံရည်ကျို ပုံလောင်း ဌာနမှ ကိုးမီတာအရွယ်ရှိ သံမဏိလေးထောင့်တုံး များ ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့မှုကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုလျက် ကြိုဆိုဆောင်းပါးဖြင့် ကမ္ဘာ့စံတင်အပ်ပါသည်။ ။

ကျမ်းကိုး

- စက်မှုသတင်းလွှာ၊ အတွဲ(၁) အတွဲ(၂)
- ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင် ၁ ရက်နေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာ
- အင်တာနက်သတင်းများ

မေဆင်မောင့်အတွက် မန်ယူအသင်း၏ တတိယကြိမ်ကမ်းလှမ်းမှု ချယ်ဆီး ထပ်မံပယ်ချ

မန်ယူအသင်းသည် ကွင်းလယ် ကစားသမားမေဆင်မောင့်အတွက် ပေါင် ၅၅ သန်းဖြင့် တတိယ အကြိမ်မြောက် ကမ်းလှမ်းလိုက် သော်လည်း ချယ်ဆီးက ထပ်မံ ပယ်ချလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

ချယ်ဆီး အသင်းသည် အင်္ဂလန် ကစားသမားအတွက် အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အနည်း ဆုံး ပေါင် ၅၅ သန်း အလီရီနေ သည်။ မန်ယူအသင်းသည် အဆိုပါ ကစားသမားအတွက် ကမ်းလှမ်းမှု



နှစ်ကြိမ်တွင် ပေါင်သန်း ၄၀ နှင့် ပေါင်သန်း ၅၀ ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ မန်ယူ အသင်းနည်းပြ တန်ဟတ်သည် မေဆင်မောင့်ကို ခေါ်ယူကာ အသင်းကိုအားဖြည့်လို

နေသည်။ မောင့်သည် ၂၀၁၉ ခုနှစ် တွင် ချယ်ဆီးအသင်းနှင့် ပွဲဦးထွက် ကစားပြီးနောက် အသင်းအတွက် ၁၉၅ ပွဲ ပါဝင်ကစားထားပြီး ၃၃ ဂိုး သွင်းယူပေးထားသူဖြစ်သည်။

အင်္ဂလန်အသင်းအတွက် ၃၆ ပွဲ ပါဝင်ကစားထားသော မောင့် သည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ချယ်ဆီး အသင်းနှင့်အတူ ချန်ပီယံလိဂ် ဖလားဆွတ်ခူးရရှိထားသည်။ ယခု အကြိမ်ကမ်းလှမ်းမှုကို ချယ်ဆီး အသင်းက ပယ်ချလိုက်သည့် အတွက် မန်ယူအသင်းအနေဖြင့် မေဆင်မောင့်အား ခေါ်ယူရေး လက်လျှော့သွားဖွယ်ရှိသည်။

အောင်ဇော်

လွိုင်လင်မြို့နယ်တွင် ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၀ သိန်း ဖမ်းဆီးရမိ



ရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၀ သိန်း သိမ်း ဆည်းရမိခဲ့ပြီး (အပေါ်ပုံ) စစ်ဆေး ဥပဒေအရ အရေးယူထားရှိပြီး ကွင်းဆက် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ များကို ဆက်လက်စစ်ဆေး ကျွန်ဟိန်းမြို့နယ် ကာလိမြို့မှ မော်ထုထုလျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

လျှပ်စစ်ကို ချွေတာသုံးစွဲခြင်းဖြင့် မီတာခများများ ကျသင့်ခြင်းမှ ရှောင်ရှားပါ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၁၂) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ် စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေး မူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး "မ" ကို ဆက်လက်လိုက်ကာကျင့်သုံးရေး။
- (ဃ) ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့်လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုံခြုံချောမွေ့စေရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ဂ) သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ပို့ကုန်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဒေသ

ထွက်ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း (MSME)များကို ရေရှည်အာမခံချက်ရှိအောင် အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး။

(ဃ) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေးရိက္ခာဖူလုံရေး တို့အတွက် ပြည်သူ့လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားရေး စိတ်ဓာတ်ကိုအခြေခံသည့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးသားရေး စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာအောင်တည်ဆောက်၍ တစ်မျိုးသားလုံးသက်ရှည်ကျန်းမာသည့် ကျန်းမာရေးစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာရေး။
- (ဃ) ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်နိုင်ရန် ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေး။

❖ ဒေသနှင့် တိုင်းပြည်၏ ရေရှည်အကျိုးကို ကြည့်၍ မိမိ၏တာဝန်များကို ကျေပျဉ်အောင် တိတိကျကျဖြင့် အမှန်းခံပြောဆိုဆောင်ရွက် သွားကြရန်လို...

❖ ဥပဒေမဲ့ဆောင်ရွက်နေမှုများအား ပြောဆို သတိပေးရမည်များကို ဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ခဲ့ပါက နောင်တစ်ချိန်တွင်ဒေသ နှင့် တိုင်းပြည်၏အကျိုးစီးပွားကို ကြီးမားစွာ သက်ရောက်ထိခိုက်စေနိုင်မည်ကို တာဝန်ရှိ သည့် အုပ်ချုပ်သူတာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် သတိပြုဆောင်ရွက်ကြစေလို...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ရခိုင်ပြည်နယ်၊ သံတွဲမြို့အတွင်းရှိ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွား လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုမှ ကောက်နုတ် ချက်)

“မြတ်မောင်”စိန်ရွှေရတနာဆိုင်အား ဓားပြတိုက်လုယက်မှုကျူးလွန်ခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ်မှတစ်ဆင့် အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများလုပ်ဆောင်နေသည့် တွံတေးမြို့ပြပြောက်ကျားအမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့ ဒုတိယခေါင်းဆောင်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များအား ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၄
၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန် ၁၈ ရက် ညနေပိုင်းတွင် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (ဈ)ရပ်ကွက် မေဓာဝီလမ်းရှိ “မြတ်မောင်” စိန်ရွှေရတနာဆိုင်သို့ အကြမ်းဖက်သမားသုံးဦး ရောက်ရှိလာပြီး ရွှေဆိုင်ကောင်တာအတွင်းရှိ ရွှေထည်ပစ္စည်းမျိုးစုံအား သေနတ်ပြခြိမ်းခြောက် ဓားပြတိုက် လုယက်ခဲ့သည့် တရားခံများနှင့် ဆက်စပ်တရားခံ ကျား ရှစ်ဦး၊ မ တစ်ဦး၊ ပေါင်း ကိုးဦးတို့ကို လက်နက်/ခဲယမ်းမျိုးစုံတို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီး ရမိခဲ့ကာ ဓားပြတိုက်လုယက်ယူဆောင်သွားသည့် ရွှေထည်ပစ္စည်းများ

အား ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားပြီး ငါးနာရီအတွင်း ပြန်လည်သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည့် သတင်းအား ဇွန် ၁၉ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ ဖမ်းဆီးရမိတရားခံ များအား စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ တွံတေးမြို့ပြပြောက်ကျား အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့သည် တွံတေးမြို့နယ်နှင့် ရန်ကုန်မြို့အတွင်း အပြစ်မဲ့ပြည်သူများအား လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်မှု ၁၀ ကြိမ်၊ ဓားပြတိုက် လုယက်မှု သုံးကြိမ် ဥပဒေမဲ့ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်း ဇွန် ၂၀ ရက်တွင် လည်းကောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ ဇ



တွံတေးမြို့ပြ ပြောက်ကျား အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့မှ ဒုတိယ ခေါင်းဆောင် ဆံရည်(ခ)ကိုထက် (ခ)ထက်နိုင်ဦး။ (၎င်း၏ ထွက်ဆို ချက်အရ လုပ်ကြံ သတ်ဖြတ်မှု ၁၀ ကြိမ်နှင့် အကြမ်းဖက် ဖောက်ခွဲမှု တစ်ကြိမ် ထပ်မံ ကျူးလွန်ခဲ့ ကြောင်း ဖော်ထုတ် သိရှိရသည်။)

မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်သင့် တောင်သူလယ်သမားများ မိုးစပါးအချိန်မီစိုက်ပျိုးနိုင်ရေး ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ မျိုးစပါး တင်း ၇၀၀၀၀ ကျော် ပေးပို့သွားမည်



နေပြည်တော် ဇွန် ၂၄
ရခိုင်ပြည်နယ် မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ် သင့် တောင်သူလယ်သမားများ မိုးစပါးအချိန်မီ စိုက်ပျိုးနိုင်ရန် အတွက် လိုအပ်နေသော မျိုးစပါး များကို အမျိုးသားသဘာဝဘေး အန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီ၏ စီမံလမ်းညွှန်မှုဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည် မြောင်းဝန်ကြီးဌာနက မျိုးစပါး ၇၃၃၉၇ တင်းကို ပေးပို့ရန်စီမံ လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၃ ခ

FIFA-MFF U-15 Youth League ပြိုင်ပွဲစတင်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၄
ကမ္ဘာ့ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် (ဖီဖာ)၏ ကူညီပံ့ပိုးမှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံး အဖွဲ့ချုပ်က ကြီးမှူး၍ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ယူ - ၁၅ အသင်းများပါဝင်သည့် FIFA-MFF U - 15 Youth League 2023 (မြန်မာ့ယူ - ၁၅ လိဂ်) ပြိုင်ပွဲ စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၃ ခ

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

မူးယစ်ဆေးအန္တရာယ် စုပေါင်းကာကွယ်ကြပဲရဲ

ဆောင်းပါး ၈

ဟူန်ပြည်နယ်၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် လူပေါင်း ၂၇၆၀၀၀ ကျော် ရေဘေးသင့် နိုင်ငံတကာသတင်း ၈ ၁၃

လွိုင်လင်မြို့နယ်တွင် ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၀ သိန်း ဖမ်းဆီးရမိ

ပြည်တွင်းသတင်း ၈ ၁၈